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(Z£OCIENIEC – BUDOWO).
O wyjeŸdzie do Krakowa
na Mistrzostwa Polski
Uczniowskich Klubów
Sportowych dzieci z UKS
TRAPER z Budowa/Z³ocieñca
wiedzieliœmy ju¿ od
pewnego czasu. UKS
TRAPER zakwalifikowa³ siê
do gier w fina³ach
Mistrzostw Polski w Tenisie
Sto³owym, które odby³y siê
w ubieg³¹ sobotê i niedzielê
w Krakowie. Miêdzy dawn¹
stolic¹ Polski a Budowem/
Z³ocieñcem za³o¿ono,
z pewn¹ przesad¹ pisz¹c,
sztywne ³¹cze telefoniczne.
Informacje sp³ywa³y
niemal¿e na bie¿¹co.

WIELKA
PRZEPROWADZKA

(DRA(DRA(DRA(DRA(DRAWSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)
Nie wiadomo jeszcze
kiedy i czy w ogóle
mieszkañcy ulicy
Gierymskiego
w Drawsku Pom.
opuszcz¹ baraki,
w których mieszkaj¹.
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Wies³aw Ma³yszek

W końcu października we Francji
kryzys rządowy wisiał na włosku.
Powodem takiego stanu rzeczy (a
właściwie – przed stanu rzeczy, bo-
wiem ostatecznie kryzysu nie było),
był protest bretońskich rolników.
Bretońskich rolników można przy-
równać do polskich rolników usa-
dowionych np. na Warmii i Mazu-
rach. Oczywiście mieszkający dziś
na Warmii Mazurzy nie są Mazurami,
gdyż przed bitwą pod Grunwaldem
wyrżnęli ich, Mazurów znaczy się,
Krzyżacy. Później pobiliśmy ich, ale
ostatecznie i tak odrodzeni jako Pru-
sacy z Prus leżących na terenie dzi-
siejszych Niemiec (kiedyś Prusowie
mieszkali na terenie Prus Wschod-
nich koło Suwałk, ale ich też wyrżnęli
Krzyżacy) wrócili do nas i zajęli nasze
ziemie robiąc przy rozbiorach wespół
z Rosją i Austrią, którą niedługo
przedtem ratowaliśmy przed Turkami
w słynnej bitwie pod Wiedniem.

Z zaborami wiąże się następują-
ca anegdota:

Do urzędu w carskiej Rosji w Pri-
wislanskim Kraju wchodzi człowiek
nazywający się Józef Pankiewicz. -
Wasza familia? - pyta urzędnik. -
Pankiewicz - słyszy odpowiedź. -
Dobrze, dobrze, każdy Polak to pan.
- Piszy Kiewicz – mówi urzędnik do
kancelisty.

Tak więc rolnik bretoński, to rol-
nik polski uprawiający fasolę na Ka-
szubach. Protest francuskich rolni-
ków uprawiających brokuły na bre-
tońskich czarnoziemach związany
był z faktem importu do kraju Balza-
ca (który kochał Polkę) tanich kala-
fiorów i takiejż kapusty z Polski i
Słowacji. Teraz podobne problemy
mają Czesi. Mają bowiem dużo ka-
pusty (kapucha – w kręgach mło-
dzieżowych – pieniądze), jednak
dużo droższej niż kapucha polska
czy też słowacka. Jak już se tak jeź-
dzimy po Czechach i Słowacji, skocz-
my do Patagonii.

Podczas podróży po Ameryce
Południowej Humboldt spotkał sta-
rego mędrca, który wyłożył mu swo-
ją teorię czterech typów ludzi: 1. Ci,
którzy co nieco wiedzą, i wiedzą o
tym, że wiedzą. To są ludzie wy-
kształceni. 2. Ci, którzy co nieco wie-
dzą, ale nie wiedzą o tym, że wiedzą.
Tacy ludzie śpią i trzeba ich przebu-

dzić. 3. Ci, którzy niczego nie wiedzą,
ale wiedzą o tym, że niczego nie wie-
dzą. Takim ludziom trzeba pomóc. 4.
Ci, którzy nic nie wiedzą i przy tym
nie wiedzą o tym, że nic nie wiedzą.
To są głupcy i im nie można pomóc.

Na wykłady Humboldta przy-
chodziło czasami po 1000 osób. Sale
były zapchane i można tam było spo-
tkać ludzi o najróżnorodniejszym
poziomie wykształcenia. Jeden z
dziennikarzy tak to opisał: “Sala nie
mieściła słuchaczy, a słuchaczom nie
mieścił się w głowie wykład”.

Kryzys we Francji załatwiono tak,
że bretońskim rolnikom francuski
rząd dopłacił do każdego kapuścia-
nego łba. Czyli dał im trochę kapu-
chy do kapusty. Rolnikom czeskim
rząd czeski (obejrzawszy film Akiro
Kurosawy pt. “Mniam mniem nie
mniej mam mniej”) nie dopłacił nic,
więc nie pozostało im nic tylko zaora-
nie kapuścianych pól. Taniej im bo-
wiem było zaorać kapustę (czyli pie-
niądze), niż ją zbierać i sprzedawać.
Nikt zresztą by jej od nich nie kupił,
bo jak już wspomniano, tańsza jest
przywieziona przez rolników pol-
skich (to znaczy – pośredników) czy
też słowackich, pośredników.

“To, co dzieje się teraz i po teraz,
tak długo nie ma znaczenia, dopóki
jutro jutra jest takie samo, jak wczo-
raj wczoraj” – powiada Murphy.

KAPUŚCIANE ŁBY

Marcin Oœci³owski

PAJAC, BURAK,
CHAM, TO SIĘ
SPRZEDAJE

Goœæ w oœæ

Media manipulują. Podobnie
jak małe dzieci. Kiedy czegoś
bardzo chcą, krzyczą. Człowie-
kowi wydaje się wtedy, że z
wrzeszczącym dzieckiem dzieje
się coś złego. Faktycznie zaś to
tylko krzyk chęci osiągnięcia
czegoś. Jak w telewizji. Im bar-
dziej dramatycznie, tym lepiej –
większa oglądalność i wpływy ze
sprzedaży reklam.

Zauważyłem, iż taką przesa-
dę stosują najczęściej stacje pry-
watne – komercyjne, jak polsat,
czy tvn. W ich programach naj-
więcej przesadzania (widocz-

nie zatrudniają  samych
ogrodników).

Ostatnim ogrodnikiem “bura-
kiem” (czyli tym nr 1 w tv) oka-
zał się być Piotr Najsztub z tvn,
redaktor naczelny tygodnika
“Przekrój”.  Ten “burak” wysy-
pał w swoim programie na kola-
na Leppera zboże, naruszając
tym samym jego nietykalność
osobistą, że o garniturze nie
wspomnę. Najsztub chciał spro-
wokować. Nie wyszło. Tylko
obraził. Z wywiadem i dzienni-
karstwem nie miało to nic wspól-
nego. Jednak cel swój osiągnął,
bo oglądalność dzięki skandalo-
wi Najsztuba wzrosła.

Wydaje się, że musimy się

przyzwyczaić do “skandali” w
“wolnych” stacjach tv. One wal-
czą o widza – czyli o pieniądze.
Ważne, aby znać granicę dobre-
go smaku, którą z pewnością
ostatnio Najsztub – jak małe
dziecko – przekroczył. A jeśli
zrobi to ponownie? Pozostanie
wszechwładny pilot, który wy-
mierzy sprawiedliwość i
pstryknie Najsztuba, aby już nie
pajacował.

PS. Nie bronię Leppera, bo
Samoobronę traktuję w katego-
riach “jest, to niech sobie jest”,
bronię jedynie nietykalności
gwarantowanej nam przez kon-
stytucję.

Było bardzo dużo fajnych rzeczy,
żyjemy z dziewczyną w rozłące, budu-
jemy się w Goleniowie. Chciałbym wy-
brać się jeszcze do szkoły, ale z tym to
różnie bywa. Na święta spodziewam się
prezentów. Czasami gram w totolotka.
Na następny rok planujemy ślub. Naj-
ważniejsza jest dla mnie przeprowadz-
ka. Myślę, że nie będę żałował, że
nie mieszkam  w Drawsku Pom.
Myślę, że w Goleniowie będę miał
większe możliwości.

Podsumowujemy już
prawie miniony rok

Cezary z Drawska Pom.

Mam chłopaka w Drawsku Pom.,
to Cezary. Skończyłam szkołę, teraz
czekam, aż zamieszkamy razem. To
było dla mnie ważne. W moim rodzin-
nym mieście jest lepiej niż w Drawsku
Pom. Myślę, że jest więcej perspek-
tyw, bliżej granicy, Szczecina. Rodzice
nam na szczęście dużo pomagają i za to
jestem im wdzięczna.

Edyta z Goleniowa

Mariola z Drawska Pom.
Moją największą radością w tym

roku były narodziny synka, Dawida,
który ma obecnie prawie 4 miesiące,
większego szczęścia od tego nie było.
To było szczęście wyczekane. Czeka-
łam na syna aż trzy lata. Na szczęście
syn chowa się dobrze. Nic poważniej-
szego mu nie dolega i to mnie cieszy.
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. Zapraszamy!
Czytelników i firmy do skła-

dania życzeń Andrzejkowych
oraz Świątecznych.

Bliższych informacji udziela Michał Hnat
pod numerem tel. 36-32-724 lub 0609-632-530

(DRAWSKO POM.)
Na początku grudnia Rada
Powiatu odwołała z funk-
cji członka Komisji Zdro-
wia i Bezpieczeństwa Pu-

(DRAWSKO POM.)
Na wniosek Marszałka
Województwa Zachod-
niopomorskiego herb Po-

(DRAWSKO POM.)
Na terenie miasta zo-
stały ustawione specjal-
ne kosze koloru czer-
wonego przeznaczone
na psie odchody. Poza

POSPRZ¥TAJ
PO SWOIM PSIE

tym, specjalne zestawy
do usuwania psich od-
chodów można otrzy-
mać nieodpłatnie w kio-
skach z gazetami, w
sklepie zoologicznym

przy ul. Kupieckiej oraz
z Informacji UMiG. In-
formuje o tym oświad-
czenie burmistrza z 15
września 2004 r.

Red.

HERB WYKORZYSTANY
wiatu Drawskiego został
za zgodą Rady Powiatu
umieszczony w kasetonie
w “Galerii pod Gryfem”

w skrzydle zachodnim
Zamku Książąt Pomor-
skich w Szczecinie.

Red.

JAN BARCZAK
ODWOŁANY

blicznego Jana Barczaka.
Radny powiatowy Jan
Barczak złożył rezygnację
znacznie wcześniej, o
czym informowaliśmy w

poprzednich numerach
TPD. Rezygnacja została
przyjęta uchwałą XXIV/
189/2004.

Red.

Ja Wojciech Ramza przepra-
szam policjantów – Marcina Kwa-
śniewskiego i Krzysztofa Jasiń-
skiego za to, że siódmego kwietnia
2004 roku w Złocieńcu znieważyłem
ich słowami uznawanymi powszech-
nie za obelżywe oraz używałem groź-
by karalnej. Zmuszałem ich do zanie-
chania prawnej czynności służbowej.

OGŁOSZENIE

(ZŁOCIENIEC) Otrzy-
maliśmy następującą infor-
mację z Wydziału Zdrowia
Starostwa Powiatowego w
Drawsku Pomorskim.
Od czwartego października
tego roku w siedzibie Gmin-
nego Centrum Profilaktyki
na Placu Konstytucji 7 w
Drawsku został uruchomio-
ny Punkt Konsultacyjno –
Informacyjny dla osób z
problemem narkotykowym.

Punkt czynny jest raz w ty-
godniu. W poniedziałki od
16.00 do 18.00. Kontakt tele-
foniczny – 0 94 36 326 60.
Szczegółowe informacje na
temat działalności Punktu
można uzyskać w Wydziale
Zdrowia Starostwa Powiato-
wego w Drawsku Pomor-
skim pod numerem telefonu
0 94 36 793. Informację za-
kończyła formuła – zapra-
szamy do współpracy.    (t)

Punkt konsultacyjny w Drawsku Pomorskim
na Placu Konstytucji

KOMU
NARKOTYKI
PRZESZKADZAJĄ
W ŻYCIU?

(ZŁOCIENIEC) Zapro-
szenia na wigilię organizo-
waną przez złocieniecką
Opiekę Społeczną od kilku
dni wiszą w miejscach ogło-
szeń. Idzie tu o osoby sa-
motne, szczególnie ubogie,
o tych wszystkich obywate-
li gminy Złocieniec, dla któ-
rych wigilia w Opiece jest
najbardziej naturalnym spo-
sobem spędzenia tego wie-
czoru. Komunikat w niedzie-
lę był odczytany także z am-
bon dwóch złocienieckich
kościołów. Tu dodatkowo
usłyszeliśmy, że udział w

Zaproszenie na ulicê Piaskow¹

WIGILIA
ZE Z£OCIENIECK¥
OPIEK¥

Wieczorze Wigilijnym orga-
nizowanym przez złocie-
niecką Opiekę można zgłosić
telefonicznie.

Oficjalnie w mieście ko-
munikat podano tak: Miej-
sko – Gminny Ośrodek Po-
mocy Społecznej w Złocień-
cu informuje, że 22 grudnia o
godzinie 16.00 odbędzie sie
Wieczerza Wigilijna w sto-
łówce Ośrodka przy ulicy
Piaskowej. Wszystkie oso-
by pragnące uczestniczyć w
Wieczerzy najserdeczniej
zapraszamy.

         Wasza Opieka

(DRAWSKO POM.) Po-
wiatowy Urząd Pracy w
Drawsku Pomorskim rozpo-
czyna realizację projektu
pod nazwą “Staż moją szan-
są” w ramach krajowego
programu PHARE 2002  –
promocja zatrudnienia
wśród młodzieży.

Projekt jest skierowany
do bezrobotnej młodzieży,
która nie ukończyła 25.
roku życia oraz do absol-
wentów szkół wyższych do
27 roku życia.

Sta¿ Twoj¹ szans¹

PO PRACĘ
DO URZĘDU PRACY

Osoby zainteresowane
wzięciem udziału w projek-
cie proszone są o kontakt z
Urzędem Pracy w Drawsku
Pomorskim, ulica Starogrodz-
ka 9, tel/fax: 0 94 363 2519,
www.praca.Drawsko.pl,

e-mail; fundusz@pra-
ca.drawsko.pl.

Filia Urzędu Pracy w Zlo-
ciencu; ulica Piaskowa 1, tel/
fax/o 94 36 71 343,

 www.praca.drawsko.pl,
e-mail: zlocieniec@pra-

ca.drawsko.pl.
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PROTETYKA

- protezy akrylowe, szkieletowe,
  nylonowe
- mosty, korony: pełnoceramiczne,
porcelanowe; na metalu, na złocie.

Drawsko Pom., ul. Starogrodzka 9,
STOMATOLOGIA
ZACHOWAWCZA

- usuwanie złogów nazębnych
  metodą ultradźwiękowych
- lakowanie i impregnacja
  zębów u dzieci
- leczenie zachowawcze mate-
riałami światłoutwardzalnymi

Czynne:
pon., środa, piątek: 10.00-14.00.
Od pon. do piątku 17.10 – 20.00

zamiast wiercenia –oryginalna
amerykańska piaskarka abrazyjna
- wybielanie zębów.

BEZ WIERCENIA I BÓLU

Tel. 36 36 136; 0-607 092 607
e-mail: monika.bogusz@plusnet.pl

(MIELENKO DR.) Krajo-
we Stowarzyszenie Kobiet
Wiejskich w Mielenku Dr. 27 li-
stopada mimo olbrzymich kło-
potów lokalowych (brak świe-
tlicy), w lokalu udostępnionym
przez kierownika OHP Mielen-
ko Drawskie, odbyło się spo-
tkanie terenowego oddziału
Krajowego Stowarzyszenia
Kobiet Wiejskich. Przewodni-
cząca Zofia Bartosiewicz
otworzyła kolejne, trzecie już
spotkanie, witając serdecznie
wszystkie przybyłe panie.
Skarbnik, Helena Kaczmarkie-
wicz, poinformowała o stanie
finansów terenowego oddziału
stowarzyszenia. Następnie
podsumowano miniony rok tzw.

majowe założenia. Głównym
osiągnięciem jest powołanie do
życia Komitetu Odbudowy Ko-
ścioła, który reprezentują radna
Grażyna Dudek, burmistrz Zbi-
gniew Ptak, starosta Stanisław
Cybula oraz sołtys Helena
Kaczmarkiewicz. Mówiono
również o przygotowaniu im-
prezy choinkowej oraz mimo
olbrzymich kłopotów lokalo-
wych, podjęto decyzję o organi-
zacji Sylwestra “pod chmur-
ką”, na którego, za pomocą lo-
kalnej prasy, zapraszają organi-
zatorzy.

Po części oficjalnej poruszo-
no niebagatelny temat przygoto-
wania stroików świątecznych
(pomysłów nie brakowało).

Formalne spotkanie formalnie nieistniej¹cego stowarzyszenia

KOBIETY SĄ WSZĘDZIE
 Wysuszony bukszpan, sian-

ko oraz brzoza to jedne z wielu
możliwych do wykorzystania w
tym celu materiałów. Wymie-
niono się również przepisami
kulinarnymi, których próbki
można było skosztować w cza-
sie zebrania.

Stowarzyszenie powstało na
bazie Koła Gospodyń Wiej-
skich. Głównym inicjatorem
tego pomysłu jest pani poseł
Małgorzata Rhode.

- Myślę, że jak młodzież zo-
baczy, że coś robimy, to prędzej
wciągnie się w to-mówi pani
Zofia Bartosiewicz, co pozwoli
na przekazanie im tradycji, któ-
re były pielęgnowane w Kołach
Gospodyń Wiejskich. Dzięki

istnieniu takiego stowarzysze-
nia, mogłybyśmy organizować
wiele różnych kursów, goto-
wanie, rękodzieło, wyplatanie
koszyków oraz organizowanie
wycieczek, co ułatwiłoby i
uatrakcyjniło życie na wsi. Z
wykonywanych prac pozyski-
walibyśmy środki finansowe.
Jednak wprowadzenie tych
postanowień jest trudne ze
względów lokalowych.

Wspaniała atmosfera, pod-
trzymywana wesołym śpie-
wem i pysznym, swojskim bi-
gosem, to coś, co na długo po-
zostanie w mojej pamięci.

mich
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(ZAJEZIERZE) 20 listopada
sołectwo wsi Zajezierze oraz
TKKF Błyskawica w osobie Elż-
biety Wiśniewskiej zorganizowali
bal andrzejkowy, integrując dzie-
ci i młodzież z Zajezierza, Bonina
i Budziszcza. Dzieciom koncer-
tował wokalista Bartłomiej Mi-
chalczyk i Malwina Witera -
uczniowie szkół średnich ze Zło-
cieńca. Pragnę dodać, że Bartło-
miej nagrał w tym roku płytę “Na
to czekałem”. Oprawę akustycz-
ną zajmował się Jasiu Durka ze
Złocieńca. Sponsorem wokali-
stów i akustyka była firma PUH
p. Marii Michalczyk z Suliszewa.
Natomiast cukiernia p. Iwony i
Kazimierza Pokutyńskich ufun-
dowała dla dzieci pączki, a p.
Jadwiga Boryszewska z Draw-
ska Pomorskiego zakupiła cu-
kierki. Rada sołecka ufundowała
słodycze, owoce, ciastka i napo-
je.

W trakcie balu były przewi-
dziane konkursy niespodzianki, a
hitem balu był wybór króla i kró-
lowej balu, którzy udekorowani
szarfami i koronami bawili się ra-

zem z nami do końca. Zostali nimi
Karolina Różycka i p. Waldemar
Zakrzewski - sołtys Bonina.

Na bal zaproszonych zostało
ponad 100 osób. Wszystkich
przywitała Elżbieta Wiśniewska,
rozpoczynając imprezę wespół z
p. Alicją Czeberkus i p. Marianem
Grala zaprosiła dzieci do wspólnej
zabawy.

Konkursy przeprowadziły Ka-
sia Boryszewska z Drawska
Pom.- uczennica V klasy Techni-
kum Ekonomicznego w Drawsku
oraz Marta Praczyk z Łobza - ko-
szalińskia studentka.

W programie przygotowanym
przez p. Alicję Diak, Beatę Tyrań-
ską i Elżbietę Wiśniewską były
przewidziane wróżby przy czaro-
dziejskiej kuli przez wróżkę Annę
Różycką, malowanie twarzy i
modelowanie fryzur (p. Dorota
Tyrańska). Po czterogodzinnym
koncercie była dyskoteka dla
młodzieży. Na zakończenie, w po-
dziękowaniu za zaangażowanie i
współorganizację zabawy an-
drzejkowej, były miłe niespo-
dzianki w formie sianoplotów,
które wręczyła p. Beata Tyrań-
skia - świetlicowa i sołtys wsi p.
Stanisław Tarnicki. Słowa
wdzięczności na ręce rady sołec-
kiej za integrację dzieci i młodzie-
ży w środowisku wiejskim złoży-
ła p. Alicja Czeberkus opiekunka
grupy dzieci z Domu Dziecka.

Myślę, że tacy ludzie, którzy
bezinteresownie pomagają innym
są potrzebni i należy ich cenić, bo
“człowiek jest tyle wart ile może
pomóc drugiemu człowiekowi”.
Organizatorzy serdecznie dzięku-
ją wszystkim osobom, które po-
świeciły swój cenny czas na po-
moc przy zorganizowaniu tak
wspaniałej zabawy andrzejkowej.

Elżbieta Wiśniewska

w Zajezierzu
Andrzejki

(DRAWSKO POM.) Osoby bez-
robotne chcące rozpocząć własną dzia-
łalność gospodarczą mogą ubiegać się o
środki finansowe z Funduszu Pracy.
Osoby zainteresowane proszone są o

UWAGA
BEZROBOTNI!

zgłaszanie się w Urzędzie Pracy. Szcze-
gółowych informacji udziela Powiato-
wy Urząd Pracy w Drawsku Pomorskim
przy ulicy Starogrodzkiej 9, pokój 4.

Telefon – 36 325 19.

(ZŁOCIENIEC). Na tablicach
ogłoszeniowych w mieście pokaza-
ły się powiadomienia o tym, że bez-
robotni myślący o samodzielnym
podjęciu pracy i poszukujący na to
środków, winni odwiedzić Powiato-
wy Urząd Pracy w Drawsku Pomor-
skim. Także do Drawska są odsyłani
niepełnosprawni, na których w Po-
wiatowym Centrum Pomocy Ro-
dzinie czekają środki, z których moż-

Zaproszenia do: Powiatowego Urzêdu Pracy
i  Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie

na opłacać turnusy lecznicze i inne
formy dbałości o zdrowie. Tamże
także informacje na temat środków,
przy pomocy których można przy-
stępować do likwidacji tak zwanych
barier architektonicznych. Tu wy-
magany jest własny dwudziestopro-
centowy wkład. Środków do pozy-
skania jest tyle, że o nich minionej
niedzieli głoszono nawet z kościel-
nych ambon. (o)

KREDYTY
NA ROZPOCZÊCIE
PRACY ŒRODKI DLA
NIEPE£NOSPRAWNYCH

(ZŁOCIENIEC) Blisko dwa
miesiące temu w Złocieńcu na ob-
radach miejscowego samorządu
gminnego ze strony Urzędu Pracy
w Drawsku Pomorskim została
przedstawiona informacja o tym,
że teren powiatu drawskiego bę-
dzie odwiedzany przez wyspecjali-
zowane służby do walki z nielegal-
nym zatrudnieniem. Teraz, na tabli-
cach ogłoszeń Urzędu, zawisła
następująca informacja:

UWAGA. SKARGI DOTY-
CZĄCE NIELEGALNEGO ZA-

TRUDNIENIA MOŻNA KIERO-
WAĆ NA ADRES – ZACHOD-
NIOPOMORSKI URZĄD WOJE-
WÓDZKI W SZCZECINIE , DELE-
GATURA KOSZALIN, WYDZIAŁ
POLITYKI SPOŁECZNEJ, KON-
TROLA LEGALNOŚCI ZATRUD-
NIENIA, 78 – 950 KOSZALIN, uli-
ca Władysława Andersa 34, telefon
– 0 94 34 28 345. Fax – 0 94 3423816.
E – mail; klz.koszalin@szcze-
cin.uw.gov.pl lub osobiście w Ko-
szalinie, ulica Władysława Ander-
sa 34. I piętro, pokój nr 145.

SPRAWY NIELEGALNEGO
ZATRUDNIENIA
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Oferty pracy
Powiatowego Urzêdu Pracy
w Drawsku Pom.

13.12.2004r.

1. Kierowca Kat. C+E, Spawacz,
Tokarz.
Wymagania: aktualne uprawnienia,
wymagany staż pracy.
Kontakt: PPUH-G.Fabich  ul. Staro-
grodzka 33, 78-500 Drawsko Pom.
Tel. 36-344-44

2. Rzeźnik,Wędliniarz, Wy-
krawacz, Ubojowy.
Wymagania: doświadczenie zawo-
dowe, osoba do przyuczenia zawo-
dowego.
Kontakt: Masarnia Janusz Nie-
dźwiedź ul. Gdańska 11, 78-540 Ka-
lisz Pom.
Tel. 36-17-880 lub 36-16-345

3. Specjalista do spraw marke-
tingu i handlu.
Wymagania: wykształcenie mini-
mum średnie, doświadczenie w za-
opatrzeniu, marketingu, bardzo do-
bra znajomość j. angielskiego lub j.
niemieckiego,operatywność, ob-
sługa komputera.
Kontakt: P.D.- Kabel- Technik-Pol-
ska Spółka z o.o. ul. Pławieńska 5, 78-
550 Czaplinek
Nowakowska Monika – Kierownik
Działu Kadrowo-Płacowego
tel. (0-94) 3755016
lub (0-94) 3755679 wew. 48

4.Nauczyciel matematyki
Wymagania: wykształcenie wyższe
magisterskie z przygotowaniem pe-
dagogicznym na ww. kierunku.
Kontakt: Zespół Szkół im. St. Staszi-
ca ul. St. Staszica 6, 78-320 Połczyn
Zdrój tel. 0-94 36-62-083

5.Kucharz, Kelnerka,Barman
Wymagania:praktyka w ww zawo-
dzie, osoby z Drawska Pom. lub okolic.
Kontakt: 78-500 Drawsko Pom. ul.
Sikorskiego 11. tel. 36-345-45 lub
507050007

6.Księgowa
Wymagania:wykształcenie wyższe z
3 letnim stażem pracy na ww stano-
wisku lub
z wykształceniem średnim po ra-
chunkowości z 6 letnim stażem pra-
cy na ww stanowisku pracy.
Kontakt: Liceum Ogólnokształcące,
ul. Złocieniecka 25, 78-500 Drawsko
Pom. Tel. (0-94) 36-322-41

7. Robotnik gospodarczy
Wymagania: umiejętność zbierania
pieczarek
Kontakt: EGZOTIKA FARM s.c.
Zagozd 62,  78-500 Drawsko Pom.

(DRA(DRA(DRA(DRA(DRAWSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.) Sprawa
kaucji mieszkaniowych jest
obecnie tematem, który
wywo³uje sporo emocji
wœród mieszkañców naszej
gminy. Warto wiedzieæ, ¿e
rozwi¹zania tych spraw
bywaj¹ ró¿ne, w zale¿noœci
od wiedzy i uporu
mieszkañców w walce o
nale¿ne im pieni¹dze. Jedni
z mieszkañców otrzymuj¹
wzglêdnie spore pieni¹dze
(o czym piszemy w artykule
“Warto wnieœæ pozew do
s¹du” na str. 14 ), inni nie.

W niniejszym artykule poru-
szymy sprawę pani Ireny Siemia-
nowskiej, z Drawska Pom. Oto
pismo jakie wysłała pani Irena w
dniu 17 marca 2003 roku pod
adresem gminy w Drawsku Pom.

“Urząd Miasta i Gminy w
Drawsku Pom.

Zwracam się z prośbą o
zwrot zwaloryzowanej kaucji
mieszkaniowej wpłaconej w dniu
6.12.1972 roku do Prezydium
Powiatowej Rady Narodowej
Wydział Gospodarki Komunal-
nej i Mieszkaniowej w Drawsku

Pom. w wysokości 1500 zł.
Nadmieniam, że mieszkanie

moje przy ulicy Stanisławskiego
6B/5 zostało wykupione w 1998
roku. Akt notarialny Reperato-
rium A numer 6600 rok 1998.
Księga Wieczysta znajduje się w
Sądzie Powiatowym w Drawsku
Pom.

Irena Siemianowska”
Odpowiedź Urzędu Miasta i

Gminy w Drawsku Pom. została
wysłana w dniu 26.03.2004

„Pani Irena Siemianowska
Odpowiadając na Pani podanie

z dnia 13 marca 2004 r. dotyczące
wypłacenia zwaloryzowanej wy-
sokości kaucji mieszkaniowej
wpłaconej przy zawarciu umowy
najmu mieszkania komunalnego
informuje, że Gmina Drawsko
Pom. nie widzi możliwości za-
dośćuczynienia zgłoszonemu żą-
daniu.

W dniu 16.01.2003 r. przeka-
zaliśmy na Pani rzecz kwotę 0,15
zł tytułem zwrotu kaucji w nomi-
nalnej wysokości. Świadczenie
nasze zostało przyjęte i nie zgłosi-
ła Pani żadnych zastrzeżeń w tym
względzie. Stosownie do treści
art. 358 par. 1 Kodeksu Cywilne-
go: “Jeżeli przedmiotem zobowią-
zania od chwili jego powstania
jest suma pieniężna, spełnienie
świadczenia następuje przez za-
płatę sumy nominalnej, chyba, że

przepisy szczególne stanowią
inaczej”. Przytoczony przepis
znajduje zastosowanie w odnie-
sieniu do kaucji mieszkaniowej
wpłaconej przez Panią. Skutkiem
dokonanego przez nas i przyjęte-
go przez Panią zwrotu kaucji
mieszkaniowej jest wygaśnięcie
zobowiązania gminy w tym
przedmiocie. Waloryzacja świad-
czenia pieniężnego nie jest możli-
wa, gdy zobowiązanie wskutek
należytego wykonania przez dłuż-
nika wygasło.

Zwrot kaucji w jej nominalnej
wysokości jest w mojej ocenie w
pełni usprawiedliwiony, zważywszy,
że dokonując sprzedaży mieszkania
na rzecz Pani Gmina przyznała %
bonifikaty od jego wartości.

Burmistrz mgr Zbigniew Ptak”
Tytułem komentarza należy napi-

sać, że sąsiad pani Ireny Siemianow-
skiej z klatki obok otrzymał 1400 zł, a
sprawa była tej samej kategorii.
Warto więc walczyć o swoje. Sprawę
do sądu można wnieść do 10 lat, od
momentu wykupu mieszkania. W
ciągu miesiąca od dnia sprzedaży
kaucja powinna być przez sprzedają-
cego zwrócona. Sprzedający nie ma
obowiązku waloryzowania kaucji.

Pani Irena Siemianowska jak nam
powiedziała, jest rozgoryczona, że w
taki sposób została przez gminę po-
traktowana.

Marcel Kaźmierowicz

15 groszy kaucji

MIESZKANIOWA
WALKA

Pani Irena Siemianowska

SAMORZ¥D
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Agnieszka Zalewska, uczennica
klasy IIIC Gimnazjum im. Marii Skło-
dowskiej-Curie w Kaliszu Pomor-
skim została finalistką konkursu hi-
storycznego im. Bolesława Chro-
brego. Uczniowie podczas konkur-
su musieli wykazać się wiedzą na
temat “Ruchu demokratyczno -na-
rodowego w Polsce w latach 1887-
1939”. Do konkursu zakwalifikowa-

Na zdjęciu od lewej: Iwona Mazur, Wiesław Przy-
tarski i Agnieszka Zalewska.

Finalistka z Kalisza
Pomorskiego

ła się także Iwona Mazur z klasy
IIIC. Obie dziewczęta przygotowy-
wał nauczyciel historii pan Wiesław
Przytarski.

W konkursie brali udział ucznio-
wie szkół średnich i trzecich klas
gimnazjalnych z terenu wojewódz-
twa zachodniopomorskiego. Pięć
osób otrzymało tytuł laureata kon-
kursu, szesnaście tytuł finalisty.

APEL SZPITALA  POWIATOWEGO
im. Matki Teresy z Kalkuty w Drawsku Pomorskim ul. B. Chrobrego 4,
78-500 Drawsko Pom., tel. (0 prefix 94) 36 30 341, fax (0 prefix 94) 36 30
353,  e-mail: szpital-drawsko@home.pl

Szanowni Państwo
W Polsce dializowanych jest ok. 14 tys. osób, z tego ok. 3 tys.

według krajowego konsultanta ds. nefrologii, powinno znaleźć się na
Krajowej Liście Biorców. Na koniec września 2004r. znajdowało się na niej
tylko 945 kandydatów oczekujących pierwszego przeszczepu nerki.

Na podstawie raportu  przygotowanego przez tygodnik “ Polity-
ka” nr 48 ( 2480 )  z dnia 27 listopada 2004r. do krajowej czołówki placówek
nefrologicznych zgłaszających największy wskaźnik  pacjentów do
przeszczepu należą m.in. stacje hemodializ : warszawskiego Instytutu
Transplantologii ( 28,5 % ), olsztyńska ( 25 % ), iławska ( 24 % ), Stacja
Hemodializ w Drawsku Pomorskim ( 24 % ) i akademicka w Szczecinie
(17,5 % ).  Nasza Stacja Hemodializ leczy średnio 28 pacjentów miesięcz-
nie z powiatu drawskiego, wałeckiego, stargardzkiego, łobeskiego i
szczecineckiego. Posiadamy pięć aparatów dializacyjnych, które z uwa-
gi na pracę w ruchu ciągłym ulegają systematycznemu zużyciu.

Jednym z warunków decydujących o zakwalifikowaniu pacjenta
do przeszczepu nerki jest prowadzenie procedur hemodializy na odpo-
wiedniej jakości sprzęcie medycznym.

Chcemy    stworzyć   naszym   pacjentom   jak  najlepsze  poczucie
bezpieczeństwa i szansę na odpowiednie przygotowanie do przeszcze-
pu nerki.

Jako pracownicy Szpitala i Stacji Hemodializ w Drawsku Pom. w
imieniu naszych pacjentów, zwracamy się do wszystkich środowisk z
apelem o pomoc finansową, której celem będzie zakup aparatów do he-
modializy. Jeden nowy aparat ( sztuczna nerka ) kosztuje ok. 65 tys. zł.
Jeden używany aparat ( ok. 3 lata eksploatacji ) kosztuje ok. 10 tys. zł

Wpłatę prosimy dokonać na konto Szpitala – PKO BP S.A. o/
Drawsko Pom. 9310202847 0000 1502 0009 6891  lub bezpośrednio w kasie
Szpitala.
Telefon kontaktowy :  dział marketingu i oceny jakości - tel. 36 - 30 – 307.
Dajmy szansę naszym pacjentom na lepsze jutro.
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INNY ADRES
“tygodnika pojezierza drawskiego”

w ZŁOCIEŃCU

Powiadamiamy Szanownych Czytelników, że od dwóch tygodni siedzibą
złocienieckiego oddziału “Tygodnika Pojezierza Drawskiego” jest Stani-
ca Wodna nad Drawą. Odział jest czynny codziennie  od 10.00 do 12.00.
Interwencje reporterskie wedle kolejności zgłoszeń. Ogłoszenia, reklama,
artykuły sponsorowane - do ustalenia na miejscu.                     ZAPRASZAMY.

NIETRZEŻWY KIERUJĄCY
W dniu 06.12.2004r., o godz.

14:15 w Złocieńcu ul.Połczyńska, w
trakcie kontroli drogowej patrol PI
ujawnił, że kierujący rowerem 32-let-
ni mieszkaniec powiatu drawskiego
znajduje się w stanie po spożyciu
alkoholu - 1,54 mg/l. Postępowanie
prowadzi KP w Złocieńcu.

 SPOTKANIE W ŚWIETLICY
W dniu 06.12.2004r. w Złocieńcu,

w świetlicy przyparafialnej policjan-
ci z KP w Złocieńcu przygotowali
niespodziankę dla wychowanów w/
wym.świetlicy. Zastępca komen-
danta Komisariatu Policji w Złocień-
cu nadkom.Marek Drożdż i dzielni-
cowi sierż. Michał Prykas oraz
st.post. Paweł Włodarek, tym razem
nie w policyjnych czapkach, lecz
czapkach Mikołaja, zajechali pod
świetlicę policyjnym radiowozem
wypełnionym po brzegi podarunka-
mi dla złocienieckich dzieci uczestni-
czących w zajęciach świetlicy przy-
parafialnej, prowadzonych przez
Panią Ewę Kowalską i ks.Arkadiusza
Kitę. Należy dodać, że złocieniecka
policja od września 2004r. ściśle
współpracuje z w/wym. świetlicą, do
której każdego dnia, oprócz ponie-
działku i niedzieli, w godzinach 16:00
- 20:00, przychodzi około setki dzie-
ci. Dzielnicowi starają się przynaj-
mniej raz w miesiącu odwiedzić świe-
tlicę i uczestniczą wtedy w pogadan-
kach dotyczących przemocy, nało-
gów i odpowiedzialności karnej za
czyny prawem zabronione itp.

 CHCIAŁ ODJECHAĆ
W dniu 06.12.2004r. o godz. 22;00

w Złocieńcu ul.5-go Marca policjan-

ci z KP w Złocieńcu dokonali zatrzy-
mania 20-letniego mieszkańca
Wierzchowa, który bez zgody wła-
ściciela 21-letniego mieszkańca Zło-
cieńca poruszał się Jego samocho-
dem marki OPEL KADET CABRIO.
Wartość zagrożonego mienia 7.000
zł. W dniu 08.12.2004r. Sprawcy czy-
nu postawiono dwa zarzuty: krótko-
trwałego użycia pojazdu i porusza-
nie się pojazdem na tablicach reje-
stracyjnych pochodzących z inne-
go pojazdu.

10-KROTNY WŁAMYWACZ
W dniu 06.12.2004r. w godz. 07:00

- 15:00 w Złocieńcu ul.Cieszyńska na
terenie ogrodów działkowych 18-
letni mieszkaniec gm. Złocieniec,
poprzez wybicie szyb w oknach,
dokonał włamania do 10 altanek,
kradnąc z ich wnętrza przedmioty z
metali kolorowych. Sprawca został
zatrzymany przez złocieniecką Poli-
cję i osadzony w pomieszczeniu dla
Osób Zatrzymanych do wyjaśnienia
sprawy. W dniu 09.12.2004r. spraw-
ca wyrokiem Sądu Rejonowego w
Drawsku Pom. otrzymał areszt tym-
czasowy na 3 miesiące.

 PRÓBA KORUPCJI
W dniu 07.12.2004r. o godz. 18:00

Prokurator Rejonowy w Drawsku
Pom. zastosował dozór policyjny
wobec 33-letniego mieszkańca
gm.Łobez podejrzanego o usiłowa-
nie wręczenia w dniu 02.12.2004r. w
Złocieńcu, funkcjonariuszowi policji
korzyści majątkowej, w zamian za od-
stąpienie od czynności służbowych.

Postępowanie prowadzi KP w
Złocieńcu.

 UKRADLI TORY
W dniu 07.12.2004r. o godz. 17:30

w m. Dębsko, na szlaku kolejowym
Kalisz Pom. - Choszczno (na chwilę

obecną szlak wyłączony z ruchu ko-
lejowego) 30-letni mieszkaniec
gm.Chociwel wspólnie z drugim nie-
ustalonym sprawcą dokonał demon-
tażu i kradzieży szyn kolejowych o
wartości 34.000 zł na szkodę PKP
Choszczno. Jeden ze sprawców,
poruszający się Fiatem Dukato, za-
trzymany na gorącym uczynku i osa-
dzony w PdOZ do wyjaśnienia spra-
wy. Postępowanie prowadzi KP w
Kaliszu Pom.

 WŁAMYWACZE UCIEKALI
W dniu 07.12.2004r. o godz. 22:00

w m.Przytoń gm.Ostrowice n/n
sprawcy, po uprzednim zerwaniu
kłódek usiłowali dokonać włamania
do trzech garaży, jednak zamierzone-
go celu nie osiągnęli z uwagi na to,
iż zostali spłoszeni przez osoby za-
mieszkałe w pobliżu garaży. Wartość
zagrożonego mienia ok. 2000 zł. Postę-
powanie prowadzi KP w Złocieńcu.

 PIJANA MAZDA
W dniu 08.12.2004r. o godz. 21:30

w m.Drahimek gm.Czaplinek poli-
cjanci KP Czaplinek, w wyniku kon-
troli drogowej ujawnili, że kierujący
samochodem osobowym marki
MAZDA 31-letni mieszkaniec
gm.Czaplinek znajdował się w stanie
nietrzeźwości - 1,02 mg/l. Postępo-
wanie prowadzi KP w Czaplinku.

 SKRADŁ DOLMERY
W dniu 08.12.2004r. o godz. 19;00

w Kaliszu Pom. ul.Koszalińska, po
uprzednim przecięciu kłódek zamy-
kających kratę drzwiową i wyrwaniu
zamka drzwiowego sprawca doko-
nał kradzieży dwóch pilarek „DO-
LMER”, łańcuchów do pilarek, spa-
warki elektrycznej i innego sprzętu o
łącznej wartości 11.000 zł na szkodę
Marka N. zam.Kalisz Pom. Postępo-
wanie prowadzi KP w Kaliszu Pom.

 KRADZIEŻ TRANSPORTERA
W nocy 08/09.12.2004r. w Cza-

plinku przy ul.Wałeckiej dokonano
kradzieży samochodu marki VW
TRANSPORTER koloru pomarań-
czowego, rok produkcji 1989. Straty
15.000 zł na szkodę mieszańca Cza-
plinka. Postępowanie prowadzi KP
w Czaplinku.

 ZŁOM W CENIE
W dniu 09.12.2004r. o godz. 05:00

w Złocieńcu ul.Spokojna 47-letni
mieszkaniec Złocieńca, wspólnie z
innymi nieustalonymi sprawcami,
dokonał kradzieży 6 słupków ogro-
dzeniowych, linek stalowych i inne-
go złomu użytkowego o łącznej war-
tości 300 zł na szkodę Ignacego W.,
zam.Złocieniec. Skradzione mienie
odzyskano i zwrócono właścicielo-
wi. Postępowanie prowadzi KP w
Złocieńcu.

 UKRADŁ ODKURZACZ
W dniu 09.12.2004r. o godz. 15:15

w drawsku Pom. ul.Sybiraków
mieszkaniec Drawska Pom., bez sta-
łego miejsca zamieszkania, z wysta-
wy sklepu MEDIA EXPERT w Draw-
sku Pom. dokonał kradzieży odku-
rzacza marki ELEKTROLUX MON-
DO Z1172 o wart.419 zł na szkodę
PPHU TERG w Drawsku Pom..
Sprawca został zatrzymany bezpo-
średnio po dokonaniu kradzieży a
skradzione mienie odzyskano. Po-
stępowanie prowadzi KPP w Draw-
sku Pom.

 PRÓBA WŁAMANIA DO
GOLFA

W dniu 12.12.2004r. o godz. 18:00
w Kaliszu Pom. ul.Wolności, z osie-
dlowego parkingu niestrzeżonego
usiłowano dokonać kradzieży samo-
chodu osobowego marki VW GOLF
III koloru czarnego metalik rok prod.
1993, gdzie sprawca poprzez otwar-
cie zamka drzwi nieustalonym narzę-
dziem oraz przy użyciu tzw. „łamaka”
włożonego do stacyjki usiłował uru-
chomić silnik pojazdu, lecz zamie-
rzonego celu nie osiągnął z uwagi na
jego złamanie. Pokrzywdzony 26-let-
ni mieszkaniec Kalisza Pom. Postępo-
wanie prowadzi KP w Kaliszu Pom.
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Sprzedam słomę paszową tel. 3631258
kom. 066194854

Sprzedam mieszkanie własnościowe
60mkw po kapitalnym remoncie, niski czynsz
garaż 2x piwnica ogródek ogrzewanie gazo-
we w Drawsku Pom. Tel. 3636066.

Sprzedam mieszkanie 52 mkw. Budynek
gosp. , sad, ogród, 778 mkw. Cena 35 tys.
Tel0 600 009 509.

NIE TAK DROGO
JAK MYŚLISZ

Ogłoszenia drobne to dobra forma powiadamiania innych o tym,
że chcemy coś sprzedać lub kupić, na przykład  dom, działkę,
auto, rower, meble, psa, o tym, że szukamy pracy, dajemy kore-
petycje i tym podobne. Nie biegaj po mieście, nie rozklejaj infor-
macji na płotach i drzewach. Przyjdź do redakcji i daj ogłoszenie.
W dniu ukazania się gazety wielu czytelników w powiecie dowie
się bardzo szybko o tym, co chcesz kupić lub sprzedać.
Wbrew pozorom nie jest to tak drogo jak myślisz.
Ogłoszenie wystarczy wpisać na kuponie. Za jedną linijkę tylko 1 zł.
Kupony można składać w redakcji: Plac Gdański 3,  w dniach
dyżurów:
w poniedziałki, wtorki i czwartki w godz. 12.00 - 16.00.

Tel. 363 27 24



Str. 10 Z ¯YCIA POWIATU tygodnik pojezierza drawskiego 15.12.2004 r.

(DRA(DRA(DRA(DRA(DRAWSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.)WSKO POM.) Nie
wiadomo jeszcze kiedy i czy
w ogóle mieszkañcy ulicy
Gierymskiego w Drawsku
Pom. opuszcz¹ baraki,
w których mieszkaj¹.
Osiedle Grottgera
w mieœcie, le¿¹ce tu¿ przy
drawskim cmentarzu,
ma swoj¹ kolorystykê.
Eternitowe, pod³u¿ne baraki,
wybudowane zosta³y jako
budynki z lokalami
na bie¿¹ce potrzeby ponad
30 lat temu. Stoj¹ do dziœ.
Burmistrz Drawska Pom.,
Zbigniew Ptak obiecywa³
mieszkañcom tych¿e
baraków, w listopadzie 2003
r., przeprowadzkê
na gwiazdkê tego roku
do nowo wybudowanych
mieszkañ. Na te jednak
trzeba bêdzie poczekaæ.
Blok mieszkalny budowany
przy ulicy Sadowej
i Z³ocienieckiej jest jeszcze
nie ukoñczony. Mieszkañcy
Œwiêta Bo¿ego Narodzenia
spêdz¹ w starych
mieszkaniach.

Postanowiliśmy porozma-
wiać z najbardziej zainteresowa-
nymi, czyli samymi mieszkań-
cami. Nie wszyscy do przepro-
wadzki są chętni. Jedni chcą się
wyprowadzać, inni nie zamie-
rzają tego robić. Jak się żyje na
Gierymskiego? Czy mieszkańcy
nie mają problemów ze zdro-
wiem, jak traktuje ich gmina?

-Mieszkam tutaj od 14 lat –
mówi pan Henryk Maras.- Żyje
się różnie, zależy jak komu. Jest
przede wszystkim ciepło. Jak
ktoś nie szanuje tego, co ma, to
choćby nawet nie wiem kto, to
nie da rady. Jestem już na eme-
ryturze. Taka budowa to musi
potrwać. Na zebraniu burmistrz
mówił, że najpierw baraki spod
“jedynki” będą rozbierane. Na-
pisałem o przydział mieszkania,
były takie wnioski. Budowa
idzie słabo, ale to nie jest takie
proste, jak się to ludziom dzisiaj
wydaje.

W budynku oznaczonym nu-
merem 2, przy ul. Gierymskiego,
mieszka 14 rodzin. Wiele rodzin
ma długi, nie każdy ma z czego
zapłacić czynsz. Warunkiem

otrzymania przydziału w no-
wych budynkach jest uregulo-
wanie zaległości wobec gminy.

- Ja mam z czego płacić-
mówi pan Maras.- Nie mam du-
żej emerytury, ale mieszkanie
jest pierwsze. Zjeść to ja mogę i
dobrze i źle, ale mieszkać to
trzeba pod dachem i w cieple.
Gdyby ktoś miał bowiem zimno,
to nawet gdyby się nie wiadomo
czego najadł, to nie to. Płacę ok.
200 zł, bez światła, za mieszka-
nie. Mieszkam z żoną. To jest dla
mnie bardzo dużo. Jak deszcz
padał to do mieszkania mi lecia-
ło. Chodziłem też do pana Koło-
dziejczyka, do TBS-u, żeby ko-
rytarz zrobili, pomalowali. Na-
wet słuchać nie chciał. Jak
deszcz padał, do mieszkania mi
leciało. Wszystkim się dobrze
mieszka, a wam nie, tak mówił.
Jak mi leci do chałupy, to mam
powiedzieć, że jest dobrze? Pła-
cę i wymagam. Wyłożyłem to
styropianem. Co zrobić?

 Mieszkańcy szykują się na
przeprowadzkę na maj, kwie-
cień 2005 roku.

-Miały być przenosiny na
gwiazdkę-mówi pan Kazimierz
Haraszczuk.- Dużo się jednak
mówi. Kto chce zostać, to zo-
staje tu, a kto nie, to idzie na
Sadową. Jest wybór. Nie wia-
domo, co z garażami, które tutaj
stoją. Ogólnie w mieszkaniach
jest ciepło. Gdyby gmina nie
dostała pieniędzy od wojska, to
byśmy tutaj mieszkali dalej. Te
baraki nie wyglądają najlepiej.
Na miejscu budynku nr 1-pan
Haraszczuk pokazuje ręką- ma
powstać blok. Ja płacę 320 zł
czynszu, sąsiadka 400 zł. To
bardzo dużo. Ale jak nie będzie
pieniędzy z wojska, to trudno
mówić, co się stanie, i co będzie
budowane.

Danuta Jakubik, obecnie nie
pracująca, na zasiłku:

-Kto nie uregulował opłat w
TBS-ie, ma zapomnieć o Sado-
wej. Takie dostaliśmy pisma. Ci,
co się nie przeprowadzą na Sa-
dową, podobno mogą zostać tu.
Mieszkam tutaj 21 lat. Nie boję
się tego, że jest tutaj azbest,
eternit. To, że się będę bała, w
niczym mi nie pomoże. Wie pan,
ile płacimy za czynsz? Mam 43
metry. A płacę ponad 460 zł.
Strasznie dużo. Ludzie mieszka-

¯egnajcie
slumsy!?

WIELKA

Pan Kazimierz Haraszczuk. Mieszkaniec jednego z baraków.

Wejście do baraku

Pan Henryk Maras, jeden z naszych rozmówców
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ją w blokach, mają większy me-
traż i niższe ceny. Mój brat ma
67 metrów i dużo mniej ode
mnie płaci. My nie mamy w do-
datku ani piwnicy, ani komórek,
nic. Ubikacje są wspólne. Ła-
zienki zrobiliśmy każdy sobie.
Do tej pory były garaże. Teraz
TBS wynajmuje je dla różnych
osób. Dla mnie to jest śmieszne.
Mają tu garaże nawet ludzie z
Toruńskiej. Jak naprawdę
mamy płacić i są to komórki, to
niech to zostanie podzielone na
pół. 44 złote ulicą nie chodzi. A
gmina to piwnice niech mi wy-
kopie w kuchni. Podnoszą też,
słyszałam o tym w radiu,
czynsz. Dostaniemy taką pod-
wyżkę automatycznie. Dla mnie
nie ma różnicy, czy ja mieszkam
w Dalewie, czy tutaj.

Wielu mieszkańców twier-
dzi, że jak na takie warunki
czynsze są zdecydowanie za
wysokie. W “dobrej” sytuacji są
emeryci, renciści, ci, którzy
mogą liczyć na stały pieniądz z
państwa. Reszta ludzi musi so-
bie radzić tak, jak potrafi.

- Mam szczęście, że mój mąż
pracuje w Olesznie-dodaje pani
Danuta.- Zarabia tam ok. 800 zł.
Najgorsze są ceny, które są z
księżyca. Jak za wodę dostałam
600 zł, to mi się niedobrze zrobi-
ło. Jak dostałam rachunek to
myślałam, że mam basen. Ani
działki, żeby podlewać, ani nic.
Nawet gdybym chciała założyć
wodomierze, to nie ma za co.
Wydać dla mnie dwieście zło-
tych to jest bardzo dużo. Od
razu wiedziałam, że to będą takie
cyrki. Jak nas ten Wałęsa zrobił
w konia. Miało to trwać 5 lat.
Mój syn ma 32 lata, a ja nie wi-
dzę poprawy. Za komuny wszy-
scy pracowali, bo kto nie chciał,
to karę płacił. Żeby moja córka,
która ma 29 lat, nie pracowała?
To paranoja. Mówią, że będzie-
my mieli Amerykę. Tam jest tyle
analfabetów, że głowa mała. Co
z tego, że mamy Unię? Kiedyś,
jak miałam pieniądze, to jeździ-
łam wszędzie. Nikt nie mówił, że
nie mogę jechać. Teraz medytu-
ję, skąd ja wezmę pieniądze, aby
pojechać na święta do Bełchato-

wa, do rodziny.  Na Sadową nie
pójdę. Tu ma stanąć blok dla
nas. Nikt mnie nie zmusi. Ja nie
robię się młodsza. Pamiętam, że
baraki miały stać 5 lat, a stoją
30. Jak je stawiali byłam w cią-
ży, pamiętam.

Mieszkańcy ulicy Gierym-
skiego pamiętają, jak barak nr 1
był już pusty. Obecnie mieszkają
w nim ludzie. Mieszkańcy mają
trudną sytuację. Baraki obite są
eternitowymi płytami zawiera-
jącymi azbest. Ich znaczna
część jest popękana i połamana.
Ułatwia to dostawanie się azbe-
stu do powietrza. Od siedmiu już
lat obowiązuje w Polsce zakaz
produkowania i stosowania w
budownictwie rakotwórczych
materiałów z azbestem. Taki za-
kaz od nowego roku będzie ob-
wiązywał we wszystkich 25
krajach Unii Europejskiej. Ze
względu na bezpieczeństwo lu-
dzi i niedopuszczenie do skaże-
nia środowiska odpady z azbe-
stem muszą być bezwarunkowo
składowane w specjalnie wy-
dzielonych miejscach.

- Nie jestem przekonana, czy
się ludzie stąd wyprowadzą-
mówi pani Danuta.- Ja na Sado-
wą na pewno nie pójdę. Bur-
mistrz na temat azbestu mówił,
że musi nas ewakuować, bo to
jest szkodliwe. Ja pomogę przy
usuwaniu tego eternitu. Skoro tu
mieszkam w takich warunkach
tyle lat, to już nałykałam się tego
azbestu bardzo dużo.

W Drawsku Pom. na miesz-
kania komunalne oczekuje około
250 rodzin. Wiele z tych rodzin
żyje od wielu już lat w warun-
kach urągającym elementarnym,
ludzkim potrzebom. Ponad 100
nowych mieszkań, które obie-
cuje wybudować gmina w naj-
bliższych latach, tylko w 40%
może rozwiązać najbardziej pa-
lące potrzeby. Mówił o tym wi-
ceburmistrz Drawska Pom.,
Marek Tobiszewski, w wywia-
dzie opublikowanym w dniu 26
czerwca 2004 roku w dodatku
do “Głosu Pomorza”.

Marcel Kaźmierowicz

PRZEPROWADZKA

Pani Danuta Jakubik, nie ma zamiaru się wyprowadzać

W tym baraku mieszkają ludzie ul. Gierymskiego 1

Widok na barak przy ul. Gierymskiego 2
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(ZŁOCIENIEC).  Każdego roku
w Złocieńcu, od siedmiu lat, odby-
wają się warsztaty terapeutyczne dla
osób niepełnosprawnych pod pięk-
ną nazwą – SPOTKANIA PRZYJA-
CIÓŁ. W tym roku mamy je już za
sobą. Odbyły się na początku grud-
nia. TYGODNIK poprosił o rozmo-
wę na ten temat Romanę Kowale-
wicz, dyrektor Złocienieckiego
Ośrodka Kultury. ZOK to instytucja
od  siedmiu lat Warsztaty przygoto-
wująca. Jeśli dodamy, że wszelkie
nitki Złocienieckiej Świątecznej Or-
kiestry Wielkiej Pomocy (szyk wyra-
zów można dobrać wedle gustu –
dop. mój) też zbiegają się w ZOK – u,
to dzisiejsza rozmowa z dyrektor tej
instytucji, tuż przed Świętami Boże-
go Narodzenia, jest jak najbardziej
na czasie.

TYGODNIK: Od kilku lat jako
dziennikarz obserwuję te wydarze-
nia. Nasze serca tak pracują, że gdy
widzą ludzi biednych, pokrzywdzo-
nych przez los na rozliczne życiowe
sposoby, to wtedy odczuwamy na-
turalną potrzebę bycia z tymi ludźmi.
To nas pociąga. Interesuje. Bywa, że
doskonale wśród nich się czujemy.
Tu w Złocieńcu już nawet lubimy
SPOTKANIA PRZYJACIÓŁ. Jak to
się stało, że SPOTKANIA zaczęły
odbywać się właśnie nad Drawą i
Wąsawą?

Spotkania Przyjació³
po z³ocieniecku PRZYJMIEMY ICH

ROMANA KOWALEWICZ:
Spotkania Przyjaciół są wydarze-
niem cyklicznym. W tym roku odby-
ły się po raz siódmy. Zaproponowała
je, wymyśliła, wykreowała w końcu,
Jolanta Woszczek. Instruktor pracu-
jąca wówczas z nami w ZOK-u. Wte-
dy organizowaliśmy imprezy skiero-
wane do różnych grup. Pomyślały-
śmy, że byłoby bardzo mądrze, gdy-
byśmy na niwie kultury spróbowały
kontaktu z ludźmi niepełnosprawny-
mi. Uważam dzisiaj, po siedmiu la-
tach, że to działanie sprawdziło się,
jak mało które. Nazwa
warsztatów jest jak najbardziej ade-
kwatna, bo rzeczywiście do Złocień-
ca każdego roku przyjeżdżają nasi
przyjaciele. W ciągu roku otrzymuje-
my od nich kartki z pozdrowieniami,
mamy też inne kontakty, cały rok
oczekujemy tych Spotkań. Aż na-
dzieja na nie spełnia się w bezpo-
średnim kontakcie.

TYGODNIK: Czy przyjeżdżają-
cy do nas na warsztaty, to ludzie
bardzo ciężko dotknięci przez życie,
przez los?

ROMANA KOWALEWICZ:Ja
nie dostrzegam ich niepełnospraw-
ności, choć wiem przecież, że na co
dzień znajdują się w strukturach, na
przykład - Ośrodków Szkolno – Wy-
chowawczych. Korzystają z zajęć na
warsztatach terapii zajęciowej. To,

że funkcjonują na co dzień właśnie
tak, to świadczy o tym, że są ludźmi
potrzebującymi zupełnie innej uwa-
gi społecznej, aniżeli ludzie zdrowi.
Tutaj ich niepełnosprawności nie
widać. Uważam, że wielu z nas, ludzi
zdrowych, można by zakwalifikować
jako ludzi jednak niezbyt zdrowych w
porównaniu z naszymi gośćmi. Są
wspaniali. Otwarci, szczerzy. Okazują
wprost swoje uczucia. Niezbyt dbają
o wykoncypowane kreowanie swo-
ich wizerunków. To ich wyróżnia.

TYGODNIK.Proszę o kilka słów
na temat tego, jak każdego roku się
spotykacie. Idzie mi o te pierwsze
chwile. Zajeżdżają autokary...

ROMANA KOWALEWICZ: W
tym momencie chcę o sobie powie-
dzieć, nie jako o dyrektor, ale jako o
osobie prywatnej, która we wszyst-
kim uczestniczy. Przeżywam niesa-
mowite chwile, kiedy widzę ich przy-
bywających do nas. Wysiadających
z autokarów. Następują przywitania
prawdziwych PRZYJACIÓŁ. Wita-
my się. Uściski. Pocałunki. Mówią
nam, jak się cieszą, że do nas przyje-
chali.  Że mogą być z nami. Że znako-
micie się tu czują.

W tym roku, dzięki temu, że
załoga pracowników ZOK-u wspól-
nie napisała projekt na SPOTKA-
NIA PRZYJACIÓŁ i poprosiła o
współfinansowanie Wydarzenia ze
środków unijnych, przybysze do
Złocieńca w wyniku przychylnego
potraktowania projektu mogli być
naszymi gośćmi. Inaczej ten przy-
jazd byłby bardzo trudny do zreali-
zowania. Wszystkie koszty związa-
ne z ich pobytem tutaj, z udziałem w
warsztatach, noclegi i wyżywienie
– to niebagatelny udział Unii Euro-
pejskiej. Bez tego wkładu SPO-
TKANIA w takiej formie nie mogły-
by się odbyć.

TYGODNIK. Jak się Państwo
przygotowują do Wydarzenia?

ROMANA KOWALEWICZ: To
długi proces. Do Spotkań zaczyna-
my przygotowywać się już od każdej
wiosny. Robimy przypuszczenia:
kto będzie z nami ? kto będzie przy-
gotowywał Warsztaty? kto znajdzie
się wśród gości? a jakie będą kosz-
ta? Ogólny zarys wydarzenia po-
wstaje wiosną, wtedy rodzi się
pierwszy projekt.

TYGODNIK:No, i doszło do
SPOTKAŃ PRZYJACIÓŁ W ZŁO-
CIEŃCU ANNO DOMINI 2004. Pro-
szę Czytelnikom Tygodnika o nich
opowiedzieć.

ROMANA KOWALEWICZ:
Pierwszy raz w historii ZŁOCIE-
NIECKICH SPOTKAŃ PRZYJA-
CIÓŁ ich uczestnicy byli zakwatero-
wani w jednym miejscu. Dlaczego?
Gdyż zależało nam niezmiernie na
zintegrowaniu naszych gości z ludź-
mi cieszącymi się zwykłym zdro-
wiem. W tym przypadku z wolonta-
riuszami, których kilkudziesięciu
pracowało dla SPOTKAŃ.  Pomy-
śleliśmy, że SPOTKANIA, to nie
tylko warsztaty, udziały w koncer-
tach, ale również kontakty inne, te
codzienne, zwykłe – one przecież
chyba najbardziej zbliżają ludzi do
siebie. Z tego powodu skorzystali-
śmy z oferty znanego ośrodka koło
Złocieńca, by uczestników SPO-
TKAŃ tam zakwaterować. Tam też
były posiłki. Autokarami dowozili-
śmy ich do Złocieńca na warsztaty z
Cieszyna.

TYGODNIK.Wolontariusze?

ROMANA KOWALEWICZ:To
spora już grupa młodych złocienian.
Od gimnazjów, poprzez szkoły śred-
nie – dziewczęta i chłopcy – mieli na
stałe przypisane grupy, którymi się
opiekowali. Byli przewodnikami.
Prowadzali po mieście. Z zajęć na
zajęcia. Dbali o terminowość poja-
wiania się w umówionych punktach.
Były grupy wolontariuszy, które
pracowały przy warsztatach. Jedna z
grup wolontariuszy była grupą re-
porterską, gdyż założyliśmy, że przy
tej okazji powstanie wydawnictwo,
którego celem będzie ewokowanie
wspomnień ze SPOTKAŃ. Broszur-
kę otrzyma każdy z uczestników.
Będzie również zaproszeniem na
przyszły rok.

Obserwowałam bardzo ścisłą
niewymuszoną współpracę wolon-
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tariuszy z grupami naszych gości.
Ale, najpiękniej działo się między
tymi ludźmi podczas ostatniego
wydarzenia SPOTKAŃ – podczas
dyskoteki w Pałacu w Cieszynie.
Było wspaniale. Zrodziła się zwarta,
mocna wspólnota. Pojęcie niepeł-
nosprawności uleciało niepostrze-
żenie całkowicie. To chyba było w
czasie tegorocznych Spotkań naj-
piękniejsze.

Złocienieccy wolontariusze
to grupa około pięćdziesięciu osób.
Wyczuwa się nad nimi opiekę peda-
gogów, ale ci nie biorą bezpośred-
niego udziału w SPOTKANIACH.
Na ten czas usuwają się zupełnie.
Jest tylko młodzież. To też grupy
harcerzy z gimnazjów. Również mło-
dzież ze szkół podstawowych. Jakże
jestem im wszystkim wdzięczna za to,
że chcą coś robić na rzecz drugiego
człowieka. Za moment znów wszyst-
kich ujrzymy na własne oczy, bo szy-
kuje się sztab Wielkiej Orkiestry
Świątecznej Pomocy. Już się zbiera-
ją. Znowuż wolontariusze. Imiona i
nazwiska powtarzają się. Od SPO-
TKAŃ do ORKIESTRY. A do tego,
część z nich to uczestnicy zajęć na-
szych sekcji zainteresowań prowa-
dzonych w ZOK-u. To ta młodzież
garnie się do przeróżnego wolonta-
riatu. Rozwija się w ten sposób.
Kształci. Uczy siebie i innych huma-
nitaryzmu na co dzień, a nie od świę-
ta. Poznaje ludzi wokół siebie. Czyni
wiele dobra...

Duża ich część jest skupiona
wokół ZOK-u. Ale, nie jest to grupa
hermetyczna. Ciągle ktoś do niej
dochodzi. Słychać deklaracje: też
chcemy tutaj być. Chcemy praco-
wać. Na przykład z Wielką Orkiestrą
Świątecznej Pomocy to już jest pro-
blem, bo ilość identyfikatorów jest
ograniczona, a liczba wolontariuszy
z dnia na dzień rośnie. Na jeden iden-
tyfikator przypada dwóch wolonta-
riuszy.

TYGODNIK:SPOTKANIA,
warsztaty w szczegółach.

ROMANA KOWALEWICZ:
Choreoterapia – zajęcia prowadziła
ciesząca się prawdziwym mirem za-
wodowym instruktor z Połczyna
Zdroju, Małgorzata Lorenc. Ma
ogromne doświadczenie w pracy
przy tego rodzaju przedsięwzię-
ciach. W Polsce i Niemczech. Pan
Pawelski, to zawodowy terapeuta ze
Świątek pracujący w wielu tego ro-
dzaju spotkaniach na terenie kraju.
Prowadzona przez niego muzykote-
rapia cieszyła się przeogromnym za-
interesowaniem. Muzyka, wprowa-
dzane do niej elementy charakte-

rystyczne dla tańców – praca nad
uwrażliwieniem. To były bardzo
ciekawie prowadzone zajęcia.
Wciągające wszystkich. Obser-
wowałam wszystkie zajęcia. Cie-
kawa byłam, jak uczestnicy SPO-
TKAŃ odbierają przedstawione
im propozycje, jak wywiązują się
ze swoich zadań.

TYGODNIK.W tym roku
była grupa z Niemiec?

ROMANA KOWALE-
WICZ:Tak. O tym jeszcze nie
mówiliśmy. To byli przybysze z
zaprzyjaźnionego z nami miasta
Koserow. Przyjechali oczywiście
z opiekunami. To w wyniku ist-
niejącej między nami umowy
partnerskiej. W tym przypadku
poszerzyliśmy ją o pożytki, o któ-
rych tutaj rozmawiamy. I tak do-
łączyła się Unia ze środkami na
wspólne cele. Wymóg dla tych
środków, to partner z drugiej
strony.

Powróćmy do zajęć.
Warsztaty teatralne prowadzone
przez Marzenę Domżał. O sukce-
sach i osiągnięciach w pracy tej
instruktor nie trzeba przypomi-
nać. Są znane. Dużo autentycz-
nych dużych osiągnięć.  Wielkie
zainteresowanie odnotowywali-
śmy pracownią ceramiczną. To
znak naszego miasta. Malutkie
formy w glinie. Blisko świąt i dla-
tego to chyba było dużo bałwan-
ków, zwierzaczków. Każda grupa
w danych zajęciach uczestniczy-
ła tylko czterdzieści pięć minut i
tylko jeden raz. Dlatego musieli-
śmy proponować działanie, które
przyniesie  konkretny efekt.

Były sianoploty. To też
specjalność SPOTKAŃ. W pra-
cowni sianoplotów przygotowa-
no ustrojoną choinkę, ktora sta-
nęła w holu kina MEWA. Dzieci i
dorośli. Bombki, ptaszki z siana.
Wszystko pod kierunkiem in-
struktor Zuzanny Sikory.

Warsztaty plastyczne. Tu
zadziałała pani Emilia. Efektem
dziwne zwierzaki, których wy-
stawa jeszcze w najlepsze trwa.
To było bardzo ciekawe, gdyż
twórcy pokazywali zwierzęta
wyobrażone. Te nigdzie niespoty-
kane. Tylko w wyobraźniach.
Pani Emilia z  nami z okazji SPO-
TKAŃ pracowała drugi raz. Po-
trafi pięknie pobudzić wyobraźnię
tych, którzy tego oczekują. To
tutaj było bardzo ważne.

TYGODNIK.Piękny finał. W

ZNÓW  ZA ROK
auli ZOK w Rynku i w sali Mewy.

ROMANA KOWALEWICZ:
Nasi goście są przygotowani na
to, że my jakby oczekujemy, że
oni w Złocieńcu zaprezentują też
to, co robią u siebie na co dzień.
Przywożą ze sobą to, co tylko
mają najlepszego. Najbardziej
udane programy. To nie jest tak,
że wszyscy muszą. Ale goście
bardzo chętnie oferują swoje pro-
pozycje. Albo przygotowują pro-
gram, albo pokazują ten, który
długo przygotowywali u siebie.
Na pożegnanie  przybysze do Zło-
cieńca otrzymują pamiątkowe
statuetki. Do podziękowań dołą-
czane są dyplomy. Władze miasta
występują z materiałami promo-
cyjnymi, którymi obdarowują
przybyszów. W torebkach były
najnowsze foldery, informatory.
Wszystko o Złocieńcu.

Był też koncert. Prawdzi-
wy, wielki. Było nam miło, że
przybysze za gościnę dziękowali
nad wyraz serdecznie. Otrzymy-
waliśmy pamiątki i od razu dekla-
racje, że w przyszłym roku z
pewnością przyjadą. I to jest
ważne, że oni mają pewność, że
do Złocieńca będą mogli przyje-
chać. W tym roku  jedna grupa nie
dojechała – nie pozwoliły na to
warunki atmosferyczne. Mroźno.
Wietrznie i ślisko.

Orkiestra Vita Activa na
pożegnanie. Wielki koncert  nie-
pełnosprawnych artystów w
światowym repertuarze. Pokazali
się w Złocieńcu pełnej publiczno-

ści. Prowadzi ich, jako dyrygent,
pani Mirosława Lipińska, która
wywodzi się ze Złocieńca. Jej
praca, to pole do frapujących
obserwacji tego,  jak wiele moż-
na, kiedy się potrafi i kiedy się
chce.  Podziwiam ją za to, że pod-
jęła się tej pracy i za to, że robi to
na tak wysokim poziomie. Byłam
pod ogromnym wrażeniem jej ze-
społu.  Siostra pani Mirosławy,
Luiza, pracowała swego czasu w
ZOK-u jako instruktor muzyki.
Prowadziła grupkę małych dzieci.
To, że orkiestra Vita Activa dała
koncert złocienieckiej publiczno-
ści, to nie tylko duże wydarzenie,
ale też i szczęście, że w ogóle
udało się   do koncertu doprowa-
dzić.

Mama pani Mirosławy pra-
cowała w ZPW, a tato w ZDZ. To
rodzina muzykująca.

TYGODNIK: Siódme SPO-
TKANIA za nami. Co dalej?

ROMANA KOWALEWICZ:
Już podczas pożegnań wiedzia-
łam przecież, że będą kolejne spo-
tkania. Bez względu na to, jak
będą finansowane. Dlatego, że
wiem, że warto to robić. Spoty-
kać się, poszerzać krąg przyjaciół
tej idei. To też jeden z wizerun-
ków naszego miasta. Dlatego –
warto.

Rozmawiał: Tadeusz Nosel
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Mieszkaniec Drawska Pom. odzyska³ 1400 z³ zwaloryzowanej kaucji mieszkaniowej!

WARTO WNIEŒÆ POZEW DO S¥DU

(ZŁOCIENIEC). Pół roku temu
szef złocienieckiej Ochotniczej Straży
Pożarnej w Złocieńcu, na sesji samorzą-
du informował, że w jednostce kierow-
cy wozów bojowych nie mają zakresów
czynności. Prezes został zbyty stwier-
dzeniem, że sam te zakresy czynności
może napisać. Widać, nie mogło to się
stać tak prosto, gdyż właśnie po kilku
miesiącach ukazał się oficjalny komuni-
kat, z którego dowiedzieliśmy się, że
burmistrz wprowadził w tych dniach
zakresy czynności na dziewięciu stano-
wiskach pracy w Urzędzie Miasta i
Gminy w Złocieńcu, w tym i dla kierow-
ców OSP.

Kierowcy – wedle dokumentu –
otrzymali sześć zakresów. W samym
urzędzie zakres czynności otrzymał
młodszy referent do spraw wymiaru
podatku, inspektor do spraw kontroli

“EUROPA” WYDALONA ZE
Z£OCIENIECKIEGO URZÊDU

wewnętrznej i zewnętrznej, także in-
spektor do spraw integracji europej-
skiej. Tu, uwaga. Ze względu na to, że
gmina Złocieniec urzędnicze pomiesz-
czenia wydzierżawia innym użytkow-
nikom, dla tak istotnego punktu, jak
integracja europejska, nie starczyło
miejsca w budynkach Urzędu miasta w
Starym Rynku.  Stanowisko zostało
umieszczone przy ulicy Trzeciego Puł-
ku Piechoty w willi zajmowanej przez
bibliotekę(!) Szkoda, że tak niezbędny
punkt został zlokalizowany nie tylko,
że w willi cieszącej się bardzo złą sławą,
ale i w nie lepszej sławie bibliotece. To
też przynależy do zakresu polityki
kadrowej prowadzonej w złocienieckim
Urzędzie. Nad tym problemem pracuje
już Komisja Rewizyjna Rady. Czy  po
jej pracach droga Złocieńca do Europy
będzie krótsza? (t.n)

Willa “kumitetu”
przyjê³a Europê

(DRAWSKO POM.) S¹d
Okrêgowy w Koszalinie VII
Wydzia³ Cywilno
Odwo³awczy 30 wrzeœnia
2004 roku wyda³ wyrok
oddalaj¹cy apelacjê Gminy
Drawsko Pom. (UMiG) od
wyroku S¹du Rejonowego w
Drawsku Pom.  16 wrzeœnia
2003 r. w sprawie
wniesionej przez
mieszkañca Drawska Pom.
o waloryzacjê kaucji
mieszkaniowej.

Sąd Rejonowy w Drawsku Pom.
w Wydziale I Cywilnym zasądził od
pozwanej Gminy Drawsko Pom. na
rzecz powoda-mieszkańca Drawska
Pom.:

- 1400 zł wraz z ustawowymi od-
setkami od dnia uprawomocnienia
się wyroku do dnia zapłaty, tytułem
zwrotu 40% zwaloryzowanej kaucji
mieszkaniowej,

- 121,34 tytułem zwrotu części
kosztów procesu na zasadzie art. 98
kodeksu cywilnego.

Gmina Drawsko Pom. odrzuciła w
całości wszystkie postanowienia
zawarte w wyroku Sądu Rejonowe-
go, wniosła od niego apelację do
Sądu Okręgowego.

Sąd Rejonowy zwaloryzował
kaucję  powoda w sposób nastę-
pujący:

Powód w grudniu 1972 r. wpłacił
na rzecz Administracji Domów
Mieszkalnych przy MPGKiM kaucję

mieszkaniową w kwocie 4.833 zł.
Kwota ta stanowiła 192,6% średnie-
go wynagrodzenia netto w gospo-
darce narodowej, które w 1972 r.
wynosiło 2.509 zł (4.833: 2.509=1,92
x 100= 192,6%). W momencie roz-
strzygnięcia sprawy przez Sąd w
2003 r. średnie wynagrodzenie brut-
to wynosiło 2.228,68 zł. Od tego
odjęte 18,71% potrącanych obo-
wiązkowo na świadczenia publicz-
noprawne w postaci składek na
ubezpieczenie społeczne. Zatem
podstawą dla określenia wysokości
wynagrodzenia w dacie orzekania
jest kwota 1.811,69 (2.228,68 –
18,71%=1.1811,693). Odnosząc tak
ustalane wynagrodzenie do wyżej
wyliczonego wskaźnika waloryza-
cyjnego wynoszącego 192,6%
otrzymujemy kwotę 3.489,31 zł
(1.811,69x 192,6%= 3.489,31), która
jest górną granicą zwaloryzowanej
kaucji mieszkaniowej. Taką kwotę
zasądziłby Sąd uwzględniając jedy-
nie matematyczne wyliczenie. Ze
względu na art. 358 par. 3 kodeksu
cywilnego kwota 3.489,31 zł jest dla
Sądu kwotą orientacyjną, pomocną
przy uwzględnianiu interesu powo-
da i pozwanej gminy oraz zasad
współżycia społecznego.

W związku z powyższym w swym
uzasadnieniu wyroku Sąd Rejono-
wy napisał między innymi (cytuję):

“Gmina Drawsko Pom. ma ujem-
ny bilans finansowy, na realizację
podstawowych zadań samorządo-
wych zaciąga kredyty bankowe. W
roku 2001 odnotowała niedobór
budżetu w wysokości ponad 2,5 mln
zł. Zła kondycja finansowa pozwa-
nej nie może prowadzić do oddalenia
powództwa o zapłatę zwaloryzowa-

nej kaucji. Żaden podmiot, przy
uznaniu słuszności zasady roszcze-
nia, nie może bronić się przed zapłatą
zobowiązania, brakiem środków na
jego pokrycie. Naruszałoby to usta-
wową równość podmiotów stosun-
ków cywilnoprawnych. Kondycja
finansowa pozwanej Gminy Draw-
sko Pom. może jednak, w świetle art.
358  par. 3 kodeksu cywilnego mieć
wpływ na ocenę przez Sąd wartości
roszczenia dochodowego przez po-
woda.

 W dniu 16 listopada 1998 r. po-
wód (opuściłem nazwisko) wraz z
małżonką (opuściłem nazwisko)
wykupił zajmowane mieszkanie od
Gminy Drawsko Pom. za kwotę
5.478,50 zł. Cena lokalu została okre-
ślona na kwotę 11.370,00 zł, jednak
powodowi udzielono bonifikaty w
wysokości 50%.

Mając powyższe na względzie
należy stwierdzić, iż obie strony
ponoszą ryzyko związane z inflacją.
Uwzględniając powyższe okolicz-
ności oraz rozważając kwestię walo-
ryzacji świadczenia wynikającej z
zawartej umowy w świetle zasad
współżycia, celu umowy i sposobu
jej wykonywania Sąd obniżył świad-
czenie wynikające z matematyczne-
go wyliczenia o 60%. Dało to war-
tość 1.395,72 zł (3.489-
60%=1.395,72). Po zaokrągleniu,
które umożliwia wciąż treść art. 358
par. 3 kodeksu cywilnego ostatecz-
na wartość świadczenia należnego
powodowi wyniosła 1.400 zł. Kwota
ta stanowi pewna wartość material-
ną dla powoda, a jednocześnie nie
narusza  uzasadnionego interesu
pozwanej Gminy Drawsko Pom.
Kwota 1.395,72 zł w ocenie Sądu w

sposób prawidłowy uwzględnia
również zasady współżycia społecz-
nego.”

Treść art. 358 par. 3 kodeksu cy-
wilnego, który określa zasady walo-
ryzacji, jest następująca: “W razie
istotnej zmiany siły nabywczej pie-
niądza po powstaniu zobowiązania,
sąd może po rozważeniu interesów
stron, zgodnie z zasadami współży-
cia społecznego, zmienić wysokość
lub sposób spełnienia świadczenia
pieniężnego, chociażby były usta-
lone w orzeczeniu lub umowie.”

Na podstawie wymienionego
artykułu i zgodnie z uchwałą Sądu
Najwyższego z dnia 26 września
2002 roku w sprawie sygn. Akt. III
CZP 58/02 każdy ma prawo wnieść
do Sądu Rejonowego Wydział Cy-
wilny pozew o waloryzację społecz-
nej kaucji mieszkaniowej. O tym, że
warto to zrobić, świadczy opisany
przypadek mieszkańca Drawska
Pom., który nie wyraził zgody na po-
danie swego nazwiska do wiadomo-
ści publicznej. Sprawa posiada
sygn. Akt IC 125/03.

Jawin
8 grudnia 2004 r.

Ps. Sprawa zwrotu i waloryzacji
kaucji mieszkaniowej została opisa-
na w artykule pt. “Odzyskaj swoją
kaucję”, który opublikowała “Gaze-
ta Wyborcza” z 5 lutego 2003 r. nr
30.4241.

Również “Głos Pomorza” z 25
lutego 2002 r., nr 47, opublikował w
tej sprawie artykuł pt. “Warto pójść
do sądu po swoje pieniądze”.

Kserokopie wymienionych arty-
kułów są w posiadaniu Redakcji.
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Młodzież klasy IB Gimnazjum
im. Marii Skłodowskiej-Curie w
Kaliszu Pomorskim uczestniczyła
w sobotę w wyprawie po najbliż-
szej okolicy. Wycieczkę zorgani-
zowała ich wychowawczyni pani
Iwona Sobczak. Każdy uczestnik
solidnie przygotował się do pie-
szej wędrówki, której celem było
odkrywanie i poznanie przyrodni-
czo-historycznych walorów naj-
bliższej okolicy. Najpierw na lek-
cji wychowawczej uczniowie
opracowali trasę wycieczki i za-
znaczyli obiekty, które warto zo-
baczyć. Młodzież przygotowała
się także teoretycznie, każdy
uczeń mógł wykazać się wiedzą
na temat zwiedzanych i ogląda-
nych miejsc.

Pierwszoklasiści obejrzeli
szkolną ostoję przyrody i przeszli
trasą leśnej ścieżki edukacyjnej
oraz wzdłuż Jeziora Młyńskiego.
Mimo mrozu młodzież rozpozna-
wała chronione gatunki roślin
m.in. barwinka pospolitego i zna-
lazła nawet kilka podgrzybków.

Atrakcją okazał się Zamek We-
dlów z XIV wieku, stojący w cen-
trum miasta, Kościół klasycy-
styczny p.w. M. B. Królowej Pol-

Walory przyrodniczo
- historyczne Kalisza Pomorskiego

ski z 1771 roku oraz ratusz i pocz-
ta. Przy tych obiektach młodzież
omawiała historię Kalisza Pomor-

skiego. Z zainteresowaniem wy-
słuchali także legendy o kamieniu
szlifierskim. Wiele cennych in-

formacji podała dzieciom pani Anna
Witczak – rodzic, który na ochotni-
ka zgłosił swój udział w wycieczce.
Dzieje Novej Calisii wywołały bu-
rzę pytań i aktywną dyskusję o ry-
sie historycznym miasta.

Dzięki wycieczce młodzież zo-
baczyła wiele budynków miesz-
kalnych wybudowanych jeszcze
przed drugą wojną światową i
dowiedziała się, że kiedyś w mie-
ście rozwinięty był bardzo dobrze
przemysł sukienniczy oraz znaj-
dowało się tu wiele zakładów
szewskich. Ich uwagę przykuły
charakterystyczne gzymsy i
oprawy okienne budynków.
Uczniowie zapoznali się także z hi-
storią Zespołu Szkół Ponadgim-
nazjalnych oraz wydarzeniami,
które towarzyszyły powstaniu
szkolnictwa średniego w Kaliszu
Pomorskim.

Wielu uczestników wzruszyło
się,  gdy spacerowało alejami tzw.
“Starego Cmentarza”, okazało
się, że do dziś istnieją tam groby
niemieckie.

Inne ciekawe obiekty, które
obejrzała młodzież to budynki sta-
cji kolejowej oraz tereny Jezior
Bobrowo Małe i Bobrowo Duże.
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(KALISZ POM.) Od sześciu
miesięcy trwa budowa nowocze-
snej hali sportowej dla Gimnazjum
im. Marii Skłodowskiej-Curie w
Kaliszu Pomorskim. Hala służyć

Roœnie hala sportowa

będzie wszystkim mieszkańcom
gminy. Widownia, dobrze wypo-
sażone szatnie oraz siłownia to
główne zalety nowoczesnej bazy
sportowej.     (R)

(DRAWSKO POM.) W dniach
11 i 12 grudnia 2004 r. odbył się VIII
Mikołajkowy Ogólnopolski Turniej
Minisiatkówki Dziewcząt i Chłop-
ców im. Tomasza Zajączkowskiego
w Malowanej Gościnie. Drużyny z
VI klas chłopców z UKS Olimpijczyk
uplasowały się na X, III i I miejscu.
Wśród 15 startujących zespołów.
Drużyna z klas V zajęła III miejsce
również wśród 15 zespołów. W
ogólnej klasyfikacji nasz klub zajął I
miejsce. Zawodnicy z naszego
klubu są  postrzegani jako bar-
dzo groźni,  z którymi również
należy się  liczyć .

SUKCESY
OLIMPIJCZYKA

Kl. V Maciej Andrykowski, Ma-
ciej Kowalonek, Patryk Panasiuk

Kl. VI I miejsce Piotr Zawiślak,
Michał Wyszczelski, Marcin
Drożdżewski,

Kl. VI III miejsce Szymon Jak-
szuk, Marcin Gąsiorowski, Borys
Baliński,

Kl. V X miejsce Maciej Rybicki,
Karol Styburski, Radosław Maras.

Trzeba podkreślić, iż wspomnia-
ny turniej stał na wysokim poziomie,
a drużyna z Drawska Pom. zaznaczy-
ła swoje miejsce w bardzo pozytyw-
ny sposób

Red.

 (DRAWSKO POM.) Siatkarki
UKS “Olimpijczyk” w dniach 4-5
grudnia uczestniczyły w ogólnopol-
skim Turnieju Piłki Siatkowej w Sule-
chowie. Udział w turnieju wzięło 10
drużyn ze znanych ośrodków siat-
karskich w Polsce. Nasze zawod-
niczki zajęły w turnieju VI miejsce.
Zwyciężyła drużyna NAFTY GAZ
Piła przed SKARPĄ Toruń, OLIM-
PIĄ Jawor, ZAWISZĄ Sulechów, i

OLIMPIJCZYK VI
W SULECHOWIE

AZS ZETO Białystok. Nasza druży-
na grała w składzie: Ala Ciszewska,
Ola Bilas, Karolina Wygnańska,
Karolina Drobek, Magda Kaziród,
Marta Lemańska, Paulina Orłowska,
Joanna Galaś. Trenerem zespołu jest
Piotr Łuczak. Wyjazd zespołu do-
szedł do skutku dzięki rodzicom za-
wodniczek, którzy sfinansowali po-
byt i transport na zawody.

Red.

(DRAWSKO POM.) W dniach 3
i 5 grudnia odbył się Ogólnopolski
Turniej Koszykówki Dziewcząt w
Gorzowie Wielkopolskim. Młode
koszykarki z Drawska Pom. zajęły w
7 drużynowej stawce IV miejsce.

11 grudnia UKS Olimpijczyk
Drawsko Pom. rozgrywał mecz z
UKS “Szesnastką” Koszalin. Olim-
pijczyk wygrał 52:43 (16 pkt. Kasia
Szaciłło, Marta Gilewicz 14 pkt.).
Nasza drużyna jest liderem tabeli.

Kołobrzeg-Nowogard 26-84
UKS Olimpijczyk pragnąłby po-

KOLEJNE MECZE
OLIMPIJCZYKA

dziękować Dyrekcji Zakładu Prze-
mysłu Drzewnego w Drawsku Pom.
za pomoc w sfinansowaniu wyjazdu
na Turniej do Gorzowa Wielkopol-
skiego.

Dziękujemy również za pomoc w
uzyskaniu środków z MENiS, na
działalność w grudniu Panu Arka-
diuszowi Niefiedowiczowi.

Sobota 14.12.2004 r. godz. 16.00
Sala SP

Mecz UKS Olimpijczyk Drawsko
Pom.- UKS Kotwica Kołobrzeg

Zapraszamy! Red.

“Jeżeli do tej pory szukałeś pra-
cy w sposób bezskuteczny i czujesz
się odrzucony i bezradny, to zapra-
szamy do twórczej zabawy. Dzięki
niej przekonasz się, że i Ty potrafisz
podejmować decyzje, kierować
swoim życiem i planować karierę
zawodową”

(DRAWSKO POM.). Powiato-
wy Urząd Pracy w Drawsku Pomor-
skim zaanonsował się ostatnio
ulotnym drukiem polecającym Klub
Aktywnego Poszukiwania Pracy.
Zapytano w nim; Czy wiesz, że po-
zostajesz tak długo bezrobotnym,
bo popełniasz błędy, których nie
jesteś świadomym? Czy wiesz, że
swoim dalszym losem skutecznie
pokierować możesz tylko TY? Czy
wiesz, jak to zrobić?

Skorzystaj z bezpłatnych za-
jęć w KLUBIE AKTYWNEGO PO-
SZUKIWANIA PRACY, który wy-
posaży CIĘ w wiedzę będącą klu-
czem do sukcesu!

A więc – zaczynaj!!! Najwyższa
pora, abyś ocenił sam siebie. My,
pomożemy Ci odkryć TWOJE moc-
ne strony. Przyjrzymy się temu, co
osiągnąłeś. Na czym się znasz i co
potrafisz?

Twoja rozmowa z przyszłym
pracodawcą musi być dobrze przy-
gotowana. Wymaga scenariusza.
To od niej zależy twój sukces!

Czy wiesz, że obok Twoich
kwalifikacji zawodowych, cech cha-
rakteru, stanu zdrowia – pracodaw-
ca ocenia Twoją prezencję? Jak zro-
bić dobre wrażenie, stworzyć nowy
wizerunek własnej osoby (?) - do-
wiesz się na zajęciach w klubie.

Twoja oferta pracy: kwestio-
nariusz i życiorys , to prezentacja
zalet i korzyści.

DOKUMENTY SĄ TWOJĄ
WIZYTOWKĄ. Nauczymy analizo-
wać ogłoszenia prasowe. Musisz
również wiedzieć, czy Twoje zamie-
rzenia i ambicje zawodowe odpowia-

dają aktualnym tendencjom na ryn-
ku pracy.

W I Ę C !!! Przyjdź. Zobacz.
Pos łuchaj .

W sytuacji bezrobocia ludzie
często posługują się mitami i stereo-
typami na temat rynku pracy. Klub
Pracy dostarczy Państwu wiedzy
obalającej mity i pomoże w znalezie-
niu możliwie najlepszej pracy w jak
najkrótszym czasie.

Zajęcia w Klubie Pracy zapewnią
Państwu:

1. Możliwość poznania swoich
mocnych stron i dopasowania ich
do lokalnego rynku pracy. 2. Przygo-
towania do ponownego wejścia w
życie zawodowe. 3. Radzenia sobie
w sytuacjach stresowych, możli-
wość rozwijania “siatki kontaktów”.
4. Umiejętność redagowania pod-
stawowych dokumentów wymaga-
nych przy ubieganiu się o pracę:
życiorys (cv), list motywacyjny, itp.
5. Symulacje rozmowy z pracodaw-

cą. 6. Możliwość korzystania ze
wspierającej pomocy grupy, wymia-
ny doświadczeń. 7. Elementy aser-
tywności. 8. Poznanie oczekiwań
dzisiejszych pracodawców. 9. Po-
mocy osoby prowadzącej.

Czekamy. POWIATOWY
URZĄD PRACY. Ulica Starogrodz-
ka 9 (78 – 500) w DRAWSKU PO-
MORSKIM. Telefon: 36 325 19. Fax:
36 320 86.
E – mail: szdr@praca.gov.pl

Tygodnik od siebie dodaje do
powyższego następujące ogłosze-
nie: UWAGA BEZROBOTNI. Chcą-
cy rozpocząć własną działalność
gospodarczą mogą ubiegać się o
środki finansowe z Funduszu Pracy.
Osoby zainteresowane proszone są
o zgłaszanie się w Urzędzie Pracy.
Szczegółowych informacji udziela
Powiatowy Urząd Pracy w Drawsku
Pomorskim przy ulicy Starogrodz-
kiej 9 pokój nr 4. Telefon: 36 325 19.

     (n)

KLUB AKTYWNEGO POSZUKIWANIA PRACY
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(ZŁOCIENIEC – BUDOWO). O
wyjeździe do Krakowa na Mistrzo-
stwa Polski Uczniowskich Klubów
Sportowych dzieci z UKS TRAPER
z Budowa/Złocieńca wiedzieliśmy
już od pewnego czasu. UKS TRA-
PER zakwalifikował się do gier w fi-
nałach Mistrzostw Polski w Tenisie
Stołowym, które odbyły się w ubie-
głą sobotę i niedzielę w Krakowie.
Między dawną stolicą Polski a Bu-
dowem/Złocieńcem założono, z
pewną przesadą pisząc, sztywne łą-
cze telefoniczne. Informacje spływa-
ły niemalże na bieżąco.

Wieczorem w Budowie dały
się  słyszeć na uliczkach okrzyki za-
chwytu. Okazało się, że dzieciaki ze
Szkoły Podstawowej nr 3, z UKS – u
TRAPER, w stawce ogólnopolskich
walk o tytuł Mistrza Kraju zajęły
siódme miejsce. Inaczej pisząc; UKS
Traper z Budowa/Złocieńca to w
młodzikach w tenisie stołowym
siódmy klub w kraju. Gratulacje.

O wszystkim Tygodnik zo-
stał powiadomiony w poniedziałek
rano przez Aleksandra Burzyńskie-
go, pana od wuefu w tej “siódmej w
kraju szkole”, specjalizującego się –
jak Czytelnicy Tygodnika doskona-
le wiedzą– w biegach na orientację
(w tym roku Mistrzostwo Pomorza i
Kujaw).

- Mam dla Tygodnika bardzo
miłą wiadomość – powiedział Alek-
sander Burzyński. - Reprezentacja
UKS Traper z Budowa /Złocieńca, w
tenisie stołowym przywiozła z Kra-
kowa siódme miejsce zdobyte tam
na Mistrzostwach Polski Uczniow-
skich Klubów Sportowych. To nie-
bywale wysoka lokata. Takiego suk-
cesu w Budowie/Złocieńcu absolut-
nie nikt się nie spodziewał. Sekcja
liczy sobie dopiero dwa lata, a tu taki
sukces! Odniesiony w samym Kra-
kowie. Pierwszy dzień Mistrzostw
dla naszego TRAPERA przeszedł
bardzo pomyślnie. Dzieci z Budowa/
Złocieńca przez eliminacje przeszły
jak przysłowiowa burza wywalcza-
jąc miejsce w pierwszej ósemce i na
tym nie poprzestały. W ósemce
pierwszy pojedynek rozegrały z póź-
niejszym zwycięzcą Mistrzostw Pol-
ski. To była mordercza walka. Po
grach obowiązkowych – remis: pięć
do pięciu. Wtedy sędziowie zadecy-
dowali, że o awansie do pierwszej
czwórki zadecyduje pojedynek w
mikście (w zespole dziewczynka i
chłopiec). Bój przegraliśmy 2:3. W
ostatnim secie 14:16. Walka była
taka, że aż brak słów. Chyba – brak
doświadczenia, obycia w tak du-

Tenis sto³owy: Uczniowski Klub Sportowy TRAPER z Budowa/Z³ocieñca siódmy w Polsce

FANTASTYCZNY SUKCES
W  KRAKOWIE

żych imprezach. Nasze dzieci impre-
zę ciężko przeżyły. Tłumy publiczno-
ści, sprzęt mediów, reporterzy spor-
towi, itp. Skarżyły się na brak możli-
wości skupienia się. Ale, to Kraków
przecież. Mimo to, zaszły tak wyso-
ko. Z Budowa/Złocieńca do Krako-
wa na siódme miejsce w Polsce. Aż
się  łzy w oczach kręcą. W Budo-
wie/Złocieńcu myśleliśmy sobie o
czternastym miejscu. Jeśli tak bę-
dzie – padało w rozmowach – to
będziemy super zadowoleni. A tu,
siódme miejsce w kraju. Jakżeż to
cudowne dzieciaki. Wyszło lepiej
od oczekiwań dwukrotnie. Zoba-
czymy, co będzie dalej.

TYGODNIK: Gratulujemy
Wam wszystkim. Dzieciakom z Tra-
pera. Zastępujecie nam troszeczkę
Adama Małysza. Proszę Pana, to
sukces niebywały. Też liczyliśmy na,
mniej więcej, czternaste miejsce. A
tu taki wstyd przed dzieciakami.
Siódma lokata. Jakby mimo oczy-
wistych informacji - niewiarygod-
ne. A w chwili, kiedy opowiadał
pan o mikście, w którym zwycię-
stwo dawało możliwość walki o
medale , to poczuliśmy, jak nie-
zwykłe pojedynki toczyły w Kra-
kowie dzieci z Budowa/Złocieńca.
Gratulacje przede wszystkim, ze
wzruszeniem – nie ukrywam. A
teraz o naszych bohaterach.

ALEKSANDER BURZYŃSKI:
Główni bohaterowie bojów w Kra-
kowie o tytuł Mistrzów Kraju, to
SANDRA PRZYWARTA, MARTY-
NA MOSKWA, PATRYK PRZY-
WARTA i PATRYK GRADZIK. Tre-
nerzy siódmego zespołu w kraju, to
pan Leszek Duda i pan Jarosław
Przywarty. Za godzinę, dwie, zespół
z opiekunami powinien być w Zło-
cieńcu. Pojechały po nich samocho-
dy do Choszczna. Zespół zostanie
odebrany z pociągu i przywieziony
do Złocieńca/Budowa.

Walki w Krakowie odbyły się w
kategorii wiekowej młodzików. Tu,
uwaga: w Traperze występowali też
żacy (o oczko młodsi od młodzików).
Trzecia i czwarta klasa szkoły pod-
stawowej to są żacy. Piąta i szósta to
młodzicy – 11 i 12 lat. Trapera repre-
zentowały też i  dzieci z klasy czwar-
tej, czyli żacy.

ALEKSANDER BURZYŃSKI:
Nigdy nie pomyślałem, że zajdziemy
tak wysoko. Ale, widać, trafiliśmy
na odpowiednie dzieci. A w szkole
sprzyjająca sportowi atmosfera.
Dzieci zostały profesjonalnie przy-
gotowane do występów. Dołączyli
rodzice. Piękna współpraca z ich
strony. I to wszystko. Koło się zamy-
ka i przychodzą takie piękne dni, jak
te właśnie. Dziecko chętne, rodzic

chętny, a do tego szkoleniowcy do-
brzy – i to wszystko. I nie ma siły,
żeby było inaczej. Ileż radości w
Budowie. Ludzie znaleźli się na ulicz-
kach. Wszyscy pytali, gdy nadeszła
wiadomość z Krakowa: jak to możli-
we? Nasze dzieci zaszły tak wyso-
ko? A zaszły!!!

       Tadeusz Nosel

Wynikikońcowe
Drużynowego Finału
Uczniowskich Klubów Sportowych
o Puchar Polskiego Związku Tenisa
Stolowego – grupa starsza (młodzicy).

UKS GIM – TIM STALOWA WOLA
UKS EMDEK BYDGOSZCZ
UPKS ARKA RYKI
ULS BIELANY 273 WARSZAWA
LUKS JAWOR JANÓW LUBELSKI
UKS ORKAN MŚCICHY
UKS TRAPER ZŁOCIENIEC/BU-
DOWO
UKS CHROBRY MIĘDZYZDROJE
UKS SKOCZEK SOPOT
SKS GŁOGÓW
UGKS ODRA BRZEG
ULKS PŁAWNIOWICE
UKS GIERAŁTOWICE
LUKS GALAKTYKA RUDY
RYSKIE
UKS OLIMPIA WOJNICZ
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KIERMASZ  OZDÓB
ŚWIĄTECZNYCH

- Ponad 200 pozycji artykułów
- Najniższe ceny w Drawsku i Złocieńcu
-  Największy wybór łańcuchów choinkowych

w listopadzie przy zakupie powyżej
100 zł rabat 5%
wystawiamy faktury vat

Drawsko Pom. ul. Piłsudskiego 9
(Brama w byłej masarni)
Złocieniec ul. Kręta 24

Choinki już od 4,50 zł/szt.

(ZŁOCIENIEC) Istnie-
jące w Polsce tak  zwane do-
datki mieszkaniowe są wy-
płacane między innymi i
po to, by najemcy mieszkań
mieli z czego pokrywać
czynsze. Są uzależnione od
standardów zajmowanych
lokali, ale nie tylko. Wyso-
kość gminnego datku nie
może przekraczać 70 % wy-
sokości opłat za lokal, wli-
czając w to także, wedle
odpowiednich przeliczni-
ków, koszty ogrzewania.
Idzie tu też i o to, że dodatek
mieszkaniowy nie może prze-
kroczyć 70 procent kosztów
jego utrzymania, ale tylko w
wypadku, gdy  powierzchnia
jest mniejsza od przysługują-
cej lub mniejsza.

Organa samorządowe
(Rada) są władne dokony-
wania zmian w tych zapisach.
Podwyżki lub obniżki mogą
oscylować w granicach 20
punktów procentowych.

Nieudana próba ratowania z³ocienieckiej kasy

W Złocieńcu próbowa-
no zmienić wysokość dat-
ków tłumacząc to trudną
sytuacją finansową gminy.
Burmistrz Waldemar Wło-
darczyk w tej kwestii pozo-
stawił radnym jednak wolną
rękę oczekując tylko zmian,
jakby jakichkolwiek. By tyl-
ko zaoszczędzona  złotówka
wpłynęła do kasy miasta.
Radni jednak nie wystąpili z
żadnymi konkretnymi pro-
pozycjami. Dlatego W. Wło-
darczyk zaproponował, by
obniżka sięgnęła 20 pro-
cent. Radni odrzucili propo-
zycję burmistrza. Wysokość
datków mieszkaniowych
pozostała bez zmian. Dodaj-
my tu, że bezdomnym takie
datki nie przysługują w ogó-
le. Ich wypłacanie jednak
jest kulą u nogi tak zwanego
budownictwa komunalne-
go. Nie we wszystkich
gminach jednak.

(n)

DODATKI
MIESZKANIOWE
BEZ ZMIAN

Nagrodę ufundował ZAKŁAD USŁUGOWO-HANDLOWY
„MAGCHEM” Jadwiga Mularska ul Sybiraków 2 tel. 363 4528
Nagroda do odebrania w sklepie.
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